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Slovo starosty

Zasedání RADY MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů.

Výpis ze zasedání Rady města Vracova, která zasedala 6x v období 25. 08. 2022
 až 14. 11. 2022, z toho 2x v novém složení po říjnových komunálních volbách a mimo jiné 

projednala/schválila:

Z MĚSTAZ MĚSTA

Drazí Vracovjáci, 
ani jsme se nenadáli a  rok se dvěma 

dvojkami na konci bude za námi.  Je až ne-
uvěřitelné, jak rychle utekl…  Zdá se mi, 
jako by to bylo včera, co jsme si s rodinou, 
kamarády, známými vzájemně přáli, aby 
to byl rok lepší a radostnější než ten před-
chozí. Věřím, že pro drtivou většinu z Vás 
byl a změny, které se u Vás udály, byly jen 
radostné a pozitivní. 

Pro mě je rozhodně tou největší změ-
nou to, že Vám teď píši tyto řádky z pozi-
ce starosty našeho města, města Vracova. 
Chci Vám upřímně říct, že je to pro mě 
velká čest, obrovský závazek a  odpověd-
nost zároveň. Nebyl jsem zastupiteli zvo-
len jednohlasně a vlastně je to moc dobře. 
Člověk si totiž uvědomí, že nikdy nemá 
v životě nic na sto procent a musí se sna-
žit, aby byl lepší a  lepší. Přestože je to už 
čtvrté volební období po sobě, co mám 
tu možnost být součástí vedení našeho 
města (nejprve jako zastupitel, poté radní, 
místostarosta a nyní jako starosta) jsem si 
plně vědom toho, že se stále musím hodně 
učit a nabírat nové a nové zkušenosti. Rád 
bych v  této souvislosti poděkoval všem 
těm, s kterými jsem měl možnost v uply-
nulých volebních obdobích v rámci zastu-
pitelstva spolupracovat. Byli to lidé zkuše-

ní a inspirativní a troufnu si tvrdit, že toho 
pro naše město nemálo udělali. 

V  nově zvoleném zastupitelstvu jsou 
jak lidé komunální politikou protřelí, tak 
i ti, kteří jí byli doposud nepolíbení. Mys-
lím, že je to dobře. Ti méně zkušení se mo-
hou učit od těch zkušenějších a naopak ti, 
kteří jsou úplně noví, mohou přinést svěží 
pohledy, názory a nápady. Důležité ovšem 
je, aby byli všichni ochotní vzájemně spo-
lupracovat a neházeli si klacky pod nohy. 
Pevně věřím, že tomu tak bude a že se nám 
podaří udělat maximum pro to, abychom 
naše krásné město posunuli zase o pořád-
ný kus dál. 

Plánů máme mnoho a  do utváření 
Vracova chceme s kolegy zastupiteli nově 
zapojit také Vás občany. V rámci rozpoč-
tu na rok 2023 proto chystáme i  velkou 
novinku v  podobě tzv. participativního 
rozpočtu. Zjednodušeně řečeno, jde o in-
vestice, o kterých budete prostřednictvím 
hlasování rozhodovat právě Vy. O zařaze-
ní participativního rozpočtu sice budou 
zastupitelé v rámci svého prosincového za-
sedání teprve jednat, ale jelikož jde o něco, 
co bylo součástí předvolebních programů 
většiny kandidujících stran a sdružení, vě-
řím, že se nikdo nebude zlobit, když jsem 
se o tom zmínil už s předstihem. 

Rada města Vracova
• schválila žádost společnosti TAXES OIL s.r.o., IČ 60747498, 

se sídlem 695 01 Hodonín Kasárenská 1022/5, zastupují-
cí  společnost Geofi zyka Toruň S.A., IČ 879-20-46-601, 50 
Chrobrego Street, 87-100 Toruň, Polsko,  o umožnění prove-
dení geofyzikálního průzkumu na pozemcích obce v období 
leden až únor 2023

• uložila příspěvkové organizaci Veřejně prospěšné služby 
Vracov, Vypálená 622, IČ 47899166, odvod peněžních pro-
středků z jejího fondu investic do rozpočtu zřizovatele ve 
výši 233.000 Kč, a to v souladu s ustanoveními § 102 odst. 
2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní říze-
ní), ve znění pozdějších předpisů, § 28 odst. 9 písm. b) a § 
31 odst. 2 písm. c) zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších před-
pisů

• vzala na vědomí odborné vyjádření č. 253-8/2022 ze dne 30. 8. 
2022 znalce Ing. Elišky Krošlákové o stanovení obvyklých cen 
pozemků v  obci a  katastrálním území Vracov pro aktualizaci 
ceníku pozemků pro převody z/do vlastnictví města Vracova 
a doporučila Zastupitelstvu města Vracova schválit aktualizova-
ný ceník pozemků pro převody z/do vlastnictví města Vracova 
dle tohoto odborného vyjádření č. 253-8/2022 znalce Ing. Elišky 
Krošlákové o stanovení obvyklých cen pozemků v obci a katas-
trálním území Vracov, a to s platností a účinností od 1. 10. 2022

• vydala v  souladu s  ustanovením § 167 odst. 2, 3 zákona č. 
561/2004 Sb., o  předškolním, základním, středním, vyšším 
odborném a  jiném vzdělávání (školský zákon) a  v  souladu 
s ust. § 102 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení)., ve znění pozdějších předpisů, volební řád 
pro volby do školské rady Masarykovy základní školy Vracov, 
příspěvkové organizace, s účinností od 1. 10. 2022

Nyní mi dovolte, abych se zase vrátil 
k tomu, čím jsem svůj článek začal. Chtěl 
bych Vám upřímně popřát, abyste závěr 
letošního roku strávili bez zbytečného 
stresu. Užijte si krásný adventní čas, který 
předznamenává příchod těch pro mnohé 
z nás nejkrásnějších svátků v roce, Vánoc. 
A  ty ať jsou pro Vás opravdu plné klidu 
a pohody ve společnosti těch, které máte 
rádi. A rok s trojkou na konci ať je oprav-
du tím, na který budete s  úsměvem rádi 
a často vzpomínat! 

Krásné svátky, ať se Vám ve všem daří!
Petr Fridrich
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Veřejná zasedání ZASTUPITELSTVA MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o ochraně osobních údajů.

Výpis ze zasedání Zastupitelstva města Vracova, které do uzávěrky příspěvků zasedalo 1x
dne 14. 9. 2022 a z Ustavujícího zastupitelstva města Vracova, které se konalo dne 18. 10. 2022. 

Bylo na nich mimo jiné projednáno/schváleno:

• nominovala na cenu „Křesadlo“ udílenou Jihomoravským 
krajem, statutárním městem Brno, „Plánem B“, z.s. a Maltéz-
skou pomocí, o.p.s. 3 kandidáty za více jak padesát odběrů 
krve

• schválila ukončení smluvního vztahu mezi Veřejně prospěš-
nými službami Vracov, IČ 47899166, 696 42 Vracov, Vypále-
ná 622, a společností ENPZ, s.r.o., IČ 14337908, 763 02 Zlín 
– Malenovice, Zahradní 1312 (do 30. 9. 2022 AH-ENERGY, 
s.r.o.) k datu 31. 12. 2022  a schválila uzavření smlouvy o do-
dávkách elektřiny od 1. 1. 2023 se společností Innogy Ener-
gie, s.r.o., IČ 49903209, se sídlem 108 00 Praha 10 – Strašnice, 
Limuzínská 3135/12. Společnost ENPZ, s.r.o. zůstává nadále 
majitelem trafostanice u stadionu.

• vzala na vědomí žádost společnosti TextilEco a.s., IČ 
28101766, se sídlem 110 00 Praha 1 – Nové Město, Palackého 
715/15, o spolupráci při zajištění sběru, vývozu a zhodnocení 
složek komunálních odpadů a  schválila uzavření „Smlouvy 
o umístění a provozování kontejnerů“ na oděv, obuv a textil 
v počtu tří kusů. Společnosti TextilEco a.s. náleží odměna ve 
výši 1 200 Kč + DPH za rok a za jeden umístěný kontejner 
v obci.

• uložila příspěvkové organizaci Základní umělecká škola Vra-
cov, IČ 62812718, se sídlem Vracov, náměstí Míru 48, odvod 
peněžních prostředků z fondu investic do rozpočtu zřizovate-
le ve výši 283.400 Kč, a to v souladu s ustanovením § 102 odst. 
2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní řízení), 
ve znění pozdějších předpisů, a v souladu s ustanoveními § 
28 odst. 9 písm. b) a § 31 odst. 2 písm. c) zákona č. 250/2000 
Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění 
pozdějších předpisů

• v  souladu s  § 102 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, v platném znění, zřídila dvě komise rady města jako 
iniciativní a poradní orgány Rady města Vracov, a to:

  - Sbor pro občanské záležitosti
  - Komisi pro věci sociální, zdravotní a pro záležitosti seniorů
• jmenovala předsedy a členy komisí Rady města Vracova od 1. 

12. 2022:
  - Sbor pro občanské záležitosti - předseda Mgr. Miroslava 

Glacová, členové Karla Mikešová, Yvona Niklová
  - Komise pro věci sociální, zdravotní a pro záležitosti seniorů 

- předseda MUDr. Božena Hofrová, členové Libuše Gasparo-
vá, Božena Zajacová, Jana Fridrichová

• vydala nařízení města Vracova č. 1/2022, kterým se vymezují 
oblasti města, ve kterých lze místní komunikace nebo jejich 
určené úseky užít ke stání jen za sjednanou cenu

• schválila ceník za stání silničních motorových vozidel 
v  oblastech města Vracova (parkoviště na náměstí Míru 
a ulici Nádražní), ve kterých lze místní komunikace nebo 
jejich určené úseky užít ke stání jen za sjednanou cenu dle 
přílohy.

  S účinností od 30. 11. 2022 ve dnech pondělí až pátek v době 
od 7:00  do 17:00    a v sobotu v době od 7:00  do 12:00.

  a) při placení prostřednictvím parkovacího automatu dle 
Čl. 2 odst. 1 písm. a) nařízení města Vracova č. 1/2022 je prv-
ní hodina stání (i započatá) zdarma a za každou další hodinu 
stání (i započatou) činí cena 20 Kč 

  b) při placení formou zakoupení parkovací karty dle Čl. 2 
odst. 1 písm. b) nařízení města Vracova č. 1/2022 činí cena 
2.000 Kč za rok pro jedno silniční motorové vozidlo.

Zastupitelstvo města Vracova
• schválilo uzavření 46 smluv o budoucí kupní smlouvě o pře-

vodu k  vlastnictví nemovitosti - pozemku parc. č. 5184/20 
až parc. č. 5184/67 (mimo č. 56 a 63) – ostatní plocha v obci        
a  katastrálním území Vracov mezi prodávajícím Městem 
Vracov a  jednotlivými kupujícími za kupní cenu 1 500 Kč/
m2 + DPH s tím, že náklady za další vytýčení geometrických 
bodů si hradí kupující a správní poplatek za podání návrhu 
na vklad do katastru nemovitostí uhradí budoucí kupující         
a uhradí jej spolu s kupní cenou na účet města, které bude 
vklad realizovat

• schválilo zvolení jednoho místostarosty

• v  souladu s  § 84 odst. 2 písm. k) zákona o  obcích určilo, 
že pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva 
uvolněn

• schválilo veřejný způsob volby starosty a místostarosty po-
stupem uvedeným předsedajícím

• zvolilo starostou města Vracova Bc. Petra Fridricha

• zvolilo místostarostkou města Vracova Mgr. Evu Neradilo-
vou. Podle § 104 odst. 1 zákona o obcích místostarosta zastu-
puje starostu v době jeho nepřítomnosti.

• zvolilo členkou Rady města Vracova Mgr. Silvii Lopraisovou

• zvolilo členem Rady města Vracova Jiřího Holka

• zvolilo členem Rady města Vracova Bc. Martina Lundu 

• zřídilo fi nanční výbor a kontrolní výbor, oba výbory budou 
tříčlenné

• zvolilo předsedou fi nančního výboru RNDr. Petra Koiše, Ph.D.

• zvolilo předsedkyní kontrolního výboru Mgr. Terezu Čamlí-
kovou

 Zpracovala: Ing. Ludmila Polešovská, 
tajemnice
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Příjmení, jméno, tituly Kandidátní listina Politická příslušnost E-mail
Čamlíková Tereza Mgr. Změna pro Vracov BEZPP camlikova@mestovracov.cz
Janoška Zbyněk Mgr. Ph.D. Změna pro Vracov Piráti janoska@mestovracov.cz
Lejsal Vykouřilová Alžběta Ing. Změna pro Vracov BEZPP lejsal-vykourilova@mestovracov.cz
Nikl Marián Mgr. Změna pro Vracov BEZPP nikl@mestovracov.cz
Fridrich Petr Bc. SNK BEZPP starosta@mestovracov.cz
Chovanec Bronislav Mgr. SNK BEZPP chovanec@mestovracov.cz
Lopraisová Silvie Mgr. SNK BEZPP silvie.lopraisova@seznam.cz
Měchurová Jolana SNK BEZPP mechurova@mestovracov.cz
Lunda Martin Bc. Vracovjáci pro Vracovjáky BEZPP Martin.Lunda@seznam.cz
Mikešová Karla Vracovjáci pro Vracovjáky SPD charlik@seznam.cz
Tománková Kristýna Mgr. Vracovjáci pro Vracovjáky BEZPP tomankova.kristyna@email.cz
Koiš Petr RNDr. Ph.D. SPOLEČNĚ ČSSD kois@mestovracov.cz
Neradilová Eva Mgr. SPOLEČNĚ BEZPP mistostarosta@mestovracov.cz
Hofrová Božena MUDr. KSČM KSČM mudr.hofrova@tiscali.cz
Holek Jiří KDU-ČSL BEZPP jhholek@seznam.cz

Složení zastupitelstva
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Společenská kronika
Zlaté svatby:
Říjen
Zdeněk a Marie Išovi
Josef a Alena Lukášovi
Miroslav a Eliška Raiskubovi

Listopad
Květoslav a Helena Gasnárkovi
Josef a Marie Lopraisovi
Stanislav a Dagmar Čablovi
Lubomír a Jana Zimáčkovi
Pavel a Marta Kordulovi

Víceleté svatby:

Říjen
68. výročí
Cyril a Františka Mičkovi

64. výročí
Jiří a Františka Sádovští

62. výročí
Zdeněk a Jiřina Mezihorákovi

Listopad
61. výročí svatby
František a Františka Mezihorákovi

64. výročí svatby
Josef a Věra Mezihorákovi

66. výročí svatby
Josef a Marie Goliášovi 

Úmrtí

Výročí narození

Říjen
80 let
Jana Tománková
Jindřich Novotný

91 let
Jiřina Zavadilová

92 let
Věra Koutná
Zdenka Fridrichová

94 let
Marie Tománková

96 let
Marie Presová

Listopad
80 let
Anežka Šišperová
Zdeňka Uhlíková

90 let
Milan Buštík
Jiřina Vavřinová

92 let
Josef Goliáš

Prosinec
91 let 
Vlasta Novosádová

92 let
Ludmila Březinová
Marie Bělíková

Marie Kudlíková
Filip Karafi át
Marie Kudlíková 
vracovský rodák Radek Jagoš 
Marie Mezihoráková 
Antonín Pres 
vracovský rodák Josef Somr

 Aloisie Snášelová 
Květoslava Repíková
Eliška Chmelíčková 
Marie Raiskupová
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Vítání dětí 8. 10. 2022

Tobiáš Krist Nikolas Říha

Mathias VítekAdam Kuřina

Maxmillian Marszalek

Tereza Bláhová

Lilien Nováková

Jonáš VichnarMatouš Říha Kristián Gregor
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Vážení spoluobčané,
rok 2022 byl pro 15 občanů našeho 

města rokem v  mnohém přelomovým. 
Z různých důvodů se rozhodli kandidovat 
do městského zastupitelstva, obhájit svůj 
stávající mandát nebo naopak vstoupit 
do zcela nových vod a dle svých možností 
ovlivnit dění a vývoj v našem městě. Jsem 
si jistá, že předvolební kampaň, jakož i ná-
sledná povolební vyjednávání, byla pro 
naše město nová a neobvyklá a probíhala 
s nebývalou intenzitou. Rada města je zvo-
lena, vedení města získalo křehkou důvěru 
a začíná každodenní práce, jejíž výsledek 
se mnohdy bohužel objeví až po značné 
době. 

A tak se každý den potýkáme s novými 
úkoly, které se na nás řítí rychlostí blesku.  

Jsme zahlceni drobnými problémy, které 
je nutno dle jejich předkladatelů vyřešit 
nejlépe ihned, a my se v poklusu snažíme, 
nicméně v konečném důsledku nám jejich 
řešení ubírá čas a energii na věci z obec-
ného pohledu pro město mnohem důle-
žitější. Doba je bohužel taková. Lidé chtějí 
všechno získat co nejdříve, nemají chuť 
čekat, nebo se sami do řešení problému 
zapojit.  A zastupitelé nejsou v tomto smě-
ru žádnou výjimkou. Někteří v oblastech, 
které jsou jim profesně a  lidsky blízké, 
sami upozorňují na problémy a  navrhují 
i možná řešení, někteří na problémy sice 
upozorňují, ale alibisticky jejich okamžité 
řešení přenášejí na zaměstnance úřadu, 
aniž by se sami aktivně na řešení podíleli. 

Je těžké takový postoj bez dalšího ak-

ceptovat. Jsem pořád přesvědčena, že cí-
lem všech zvolených zástupců by mělo 
být společně pracovat pro rozvoj našeho 
města, a ne společnost populistickými po-
stoji spíše rozdělovat a rozeštvávat.  Přesto 
věřím, že časem i naše nové zastupitelstvo 
najde takový způsob vzájemné komunika-
ce, který bude korektní a oproštěn od ne-
čekaných faulů.

I  přes výše uvedené jsme rozhodnuti 
s  maximálním nasazením pracovat pro 
rozvoj našeho města a  převzít plnou od-
povědnost za naše rozhodnutí.  S  tímto 
odhodláním vstupujeme do nového roku, 
který, pevně věřím, bude pro všechny 
z nás lepší než rok minulý. 

Eva Neradilová, 
místostarostka

S příchodem prosince se změnila forma parkování 
v centru města, nově je hodina zdarma. 

Od prosince mají motoristé další 
možnost, kde v centru našeho města po-
hodlně zaparkovat své vozidlo. V  rámci 
I. etapy budování nového vracovského 
náměstí totiž vzniklo v  prostoru napro-
ti radnice nové parkoviště, ale i  dosud 
chybějící shromažďovací plocha včetně 
doplňkového mobiliáře, která ostatně už 
nedávno hostila Vánoční trhy a  stala se 
rovněž vhodným prostorem pro umístě-
ní vánočního stromu města. Pokud jde 
právě o parkovací místa, těch je zde nově 
vybudováno celkem 29. Čtyři z nich při-
tom slouží pro osoby zdravotně znevý-
hodněné. 

S  prosincovým otevřením nové-
ho parkoviště začal platit i  nový ceník 
parkovného, a  to v  celém centru měs-

ta v  místech, kde to vymezuje dopravní 
značení. Zatímco dříve se za parkování 
platilo už od první započaté hodiny, nově 
je první hodina parkování zcela zdarma. 
Za každou další započatou hodinu pak 
řidiči zaplatí 20 korun. Zmiňovaná hodi-
na parkování zdarma dává prostor zajít si 
pohodlně na poštu, do lékárny, na úřad 
nebo nákup.  

Důležité ovšem je, aby si každý řidič 
vždy nechal z  parkovacího automatu vy-
tisknout parkovací lístek, a ten pak viditel-
ně umístil za čelní sklo vozidla. Parkovací 
lístek si je možné vytisknout hned na dvou 
místech, a  to ze stávajícího parkovacího 
automatu před prodejnou Dadka a  par-
kovacího automatu, který najdete právě 
v nově zbudované odstavné ploše napro-

ti radnice. Doba, po kterou je parkování 
v těchto místech zpoplatněno, se nemění. 
Ve všední dny to tedy je od 7. hodiny ran-
ní do 17. hodiny odpolední, v sobotu pak 
od 7. hodiny ranní do 12. hodiny. Neděle 
je bez poplatku. 

V této souvislosti se také mění forma 
parkování na prostranství přímo před 
budovou radnice. Tato místa budou vy-
hrazena primárně pro potřeby městského 
úřadu. 

Věřím, že možnost pohodlně zaparko-
vat auto na celou hodinu zdarma přímo na 
náměstí, a díky tomu si zde vyřídit vše po-
třebné, ocení každý motorista, ať už místní 
nebo přespolní. 

Petr Fridrich, 
starosta města 

První dojmy místostarostky
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Rozloučili jsme se s naším drahým Jožkou Somrem. 
Důstojně, ale ne úplně smutně.

Je to už měsíc a nějaký ten den navrch, 
kdy nás bohužel navždy opustil velký člo-
věk a herec, pan Josef Somr (zemřel 16. říj-
na 2022 ve věku 88 let). Přestože toho v ži-
votě dokázal opravdu velmi mnoho, zůstal 
obyčejným a skromným. Přesně takového 
jsme ho všichni tady u nás v jeho rodném 
Vracově znali a měli rádi. Ofi ciální posled-
ní rozloučení se s naším milovaným Jož-
kou, jak jsme o něm všichni důvěrně mlu-
vili a oslovovali jej, uskutečnilo na sklonku 
října v krematoriu v Praze Strašnicích.

Asi není člověka, který by někdy z jeho 
úst nezaslechl, jak byl na svůj rodný Vracov 
hrdý, jak měl toto místo rád, jak se sem rád 
vracel, jak miloval všechen jeho kolorit, 
lidi, kroje, hody … Jsem proto velmi rád 
a chtěl bych poděkovat jeho nejbližší rodi-
ně za to, že jsme se ve čtvrtek 17. listopadu 
mohli sejít také ve smuteční síni u nás ve 
Vracově, a ještě jednou i za účasti jeho nej-
bližší rodiny se s naším milovaným Jožkou, 
čestným občanem našeho města, naposle-
dy rozloučit a vzdát mu hold.

S Jožkou jsme se rozloučili a zavzpomí-
nali na něj tak, jak by si to asi on sám nej-
více přál. Důstojně, ale ne úplně smutně. 

Po pietě ve smuteční síni byl na programu 
vzpomínkový večer v kinosále Městského 
kulturního klubu, kde jsme si připomněli 
jeho nezapomenutelné fi lmové a divadelní 
role či mnohá ocenění, která za své herec-
ké mistrovství získal. Moderování akce se 
ujala herečka Jana Polášková, dcera paní 
Aleny Somrové, Jožkovy manželky.  Na 
svého kamaráda a spolužáka z kyjovského 
gymnázia přišel vesele zavzpomínat i pan 
doktor Jiří Dunděra.

Chtěl bych touto cestou ještě jednou ze 
srdce poděkovat všem, kteří se na přípravě 
a na realizaci  důstojného posledního roz-
loučení podíleli, ať už to byl Ženský pěvec-
ký sboreček Koňadra, CM Friška, Mužský 
pěvecký sbor Marýnka, paní Zdeňka Go-
liášová či pracovníci MKK a  městského 
úřadu. Upřímně děkuji také Vám obča-
nům za to, že jste přišli uctít památku na-
šeho nejslavnějšího rodáka.

V této souvislosti bych také velmi rád 
zmínil, že ve Vracově na našeho nejslav-
nějšího rodáka rozhodně nezapomeneme. 
Určitě by se slušelo a ze svého pohledu to 
beru jako naprostou samozřejmost, aby-
chom si odkaz Jožky Somra dennodenně 

připomínali. Ať už by to mělo být v podo-
bě pamětní desky, busty, vybudování síně 
slávy nebo pojmenování některé z  nově 
vznikajících ulic po tomto fi lmovém a di-
vadelním velikánovi. Jde o důležitou věc, 
proto budeme o návrzích jak s nejbližšími 
pozůstalými, tak i  v  rámci zastupitelstva 
a potažmo i s Vámi občany, ještě diskuto-
vat. 

Závěrem mi, prosím, dovolte ještě jed-
nu věc: „Mistře, děkujeme Vám za vše! 
Čest Vaší památce!“

Petr Fridrich, starosta

V lokalitě Marasti byly díky sklářům vysázeny 
stovky mladých dubů, sázeli i včelaři. 

Péče o  životní prostředí je něco, na co bychom rozhodně 
neměli v dnešní době zapomínat. Jsem proto velmi rád, že Vás, 
občany našeho města, mohu touto cestou informovat o dalším 
skvělém počinu. Jde o  výsadbu stovek stromů v  lokalitě zvané 
Marasti, tedy v místech za bývalou „Morčárnou“ směrem na Va-
cenovice. O posledním listopadovém víkendu zde bylo vysázeno 
zhruba 1 500 kusů dubu letního. O výsadbu mladých stromků 
se postarali pracovníci kyjovské společnosti Vetropack Moravia 
Glass a. s., která našemu městu sazenice v rámci podpory a obno-
vy životního prostředí darovala. Sázení se za odborného dohledu 
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správce vracovského lesa pana Ivana Černého odehrávalo v mís-
tech po předchozí kůrovcové těžbě. Podobná akce by se přitom 
mohla opakovat také v jarních měsících. Společnosti Vetropack 
Moravia Glass a. s. patří velké poděkování za darování strom-
ků a zrovna tak patří velké poděkování všem, kteří přiložili ruku 
k dílu a zasadili se o to, že příroda kolem nás bude zase o něco 
krásnější a zelenější.  

V této souvislosti bych se ještě rád krátce vrátil k sázení stro-
mů, které se odehrálo v rámci Dne vzniku samostatného česko-
slovenského státu, tedy 28. října. Právě v tento den bylo na měst-

ských pozemcích podél panelové cesty u hřbitova vysázeno díky 
vracovským včelařům téměř třicet stromů – v drtivé většině lip. 
Na pořízení stromů se podařilo včelařům získat dotaci a nějaký 
strom darovalo i město. Díky tomuto a podobným počinům vrací-
me přírodě alespoň trochu za to, co nám den, co den dopřává, čím 
nás obdarovává. Velmi děkuji také všem, kteří v rámci této akce 
přiložili ruku k dílu. Jsem upřímně rád, že i já jsem mohl vzít do 
ruky rýč a alespoň drobnou výpomocí se zasadit o dobrou věc.

Petr Fridrich, 
starosta města

MĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOVMĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOV
Krásný předvánoční čas, milí Vraco-

vjáci, advent je už v plném proudu. Ten se 
vždy nese v duchu akcí provoněných blíží-
cími se Vánocemi. Nebude jich málo. 

Ta nejbližší, kterou chystáme na čtvr-
tek 8. prosince, bude patřit našim dětem. 
Přijede za nimi pražské divadlo Krapet 
s  vánočně laděnou pohádkou s  příznač-
ným názvem Zimní příběhy včelích med-
vídků. V poutavém představení rozhodně 
nebude chybět nic z  toho, co ke každé 
opravdové zimě patří. I  přestože se vše 
bude odehrávat přímo v  kinosále Měst-
ského kulturního klubu, mohou se naši 
nejmenší těšit na sníh, vánoční stromeček 
plný světýlek a  spoustu nevšedních zim-
ních příběhů, které tito sympatičtí včelí 
medvídci zažijí. Divadelní představení od-
startuje úderem 17. hodiny. Holky, kluci, 
určitě přijďte, bude to stát rozhodně za to! 

Hned další víkend se sejdeme u  ob-
líbené akce Vánoce po staru, kterou pro 
Vás Městský kulturní klub pořádá ve 
spolupráci s  folklórními soubory Lipina 
a  Lipinka. Jak nejkrásnější svátky v  roce 
slavili naši předkové, si tradičně připome-
neme v našich městských muzeích v ulici 
Záhumenská. Program bude připravený 
i v budově bývalé školy na náměstí Míru. 
Začátek této akce je naplánovaný na 13:30. 

Čtvrtek, 15. prosincový den, už bude 
patřit talentovaným hudebníkům. V kino-
sále MKK pořádá spolu s  nimi Základní 
umělecká škola Vracov Vánoční koncert. 

Naladit se do předvánoční pohody můžete 
od 17. hodiny. 

Jak jsme už z minulých let zvyklí, den 
před Štědrým dnem se potkáme při Zpívá-
ní u vánočního stromu.  Akce se tentokrát 
bude odehrávat na novém shromažďova-
cím prostranství naproti radnice a zazpívat 
nám přijdou členové folklorních souborů 
Lipina a Lipinka. Vše vypukne v 17. 00. 

 Už se dostáváme do cílové rovinky. 
V poslední den letošního roku se opět po 
nucené covidové pauze potkáme na ná-
městí u velkého silvestrovského ohňostro-
je. Chvíle čekání na oblohu rozzářenou 

nejrůznějšími barvami a světelnými efekty 
nám vyplní malý koncert dechové hudby 
Vracovjáci.  Chybět nebude ani horký sva-
řák, na své si přijdou i milovníci guláše.

Snad mi dáte za pravdu, že nás toho 
v krátkém čase, který do konce roku ješ-
tě zbývá, čeká opravdu hodně.   Již si jen 
vzájemně přejme hodně zdraví, ať se při 
všech krásných akcích můžeme potkávat 
a veselit. 

Přeji Vám všem krásný advent, poho-
dové svátky v rodinném kruhu a do nové-
ho roku vše nejlepší.

Jana Fridrichová
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOVMĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOV
Letošní podzim již tradičně patřil 

všem čtenářům. V  říjnu proběhla celo-
státní akce Týden knihoven, během které 
navštívila naši knihovnu spousta nových 
čtenářů. V rámci této akce probíhaly i be-
sedy s dětmi ze základní školy. Letošním 
tématem byl Komiks, který se zaměřil 
především na žáky 4. – 9. tříd. Pro mladší 
děti jsme si připravily povídání o knihovně 
a také knihu s názvem Velké dobrodružství 
Polky a Hortenzie. V obou typech besed se 
děti dozvěděly něco nového i  zajímavého, 
ale především se všichni aktivně účastnili. 
Aby dětem z mateřské školy nebylo líto, že 
nás nenavštívily během Týdnu knihoven, 
tak jsme pro ně připravily akci Vánoční čte-
ní u  stromečku. Z knihy Dědečku, vyprá-

věj o Vánocích se děti dozvěděly o období 
adventu, původu vánočních svátků, o tom, 
jak se slavily dříve, kde se vzal vánoční stro-
meček nebo jaké dárky si lidé dávali kdysi. 
Děti si z knihovny odnesly spoustu zážitků, 
a dokonce i nějakou sladkou odměnu, kte-
rou si pro ně připravil anděl.

Kromě besed pro děti se v naší knihov-
ně uskutečnilo dlouho očekávané setkání 
se známou spisovatelkou p. Naďou Ho-
rákovou, autorkou historických románů 
a  detektivek či spoluautorkou scénáře 
a námětu televizního seriálu Policie Mod-
rava. V  současné době se jedná o  velmi 
úspěšnou autorku, která je mezi našimi 
čtenáři velmi žádaná a  oblíbená. Beseda 
s  paní Horákovou se měla uskutečnit už 

na jaře 2020, ale vzhledem k  nepříznivé 
epidemiologické situaci bohužel neby-
lo možné tuto akci realizovat. Na tomto 
velmi milém setkání se čtenáři například 
dozvěděli, jak vznikají nápady na nové ro-
mány, na jaké knize teď aktuálně pracuje 
nebo zajímavosti a perličky z natáčení se-
riálu Policie Modrava.

Protože se blíží závěr roku, rády by-
chom Vám popřály příjemné prožití vá-
nočních svátků. Do nového roku vykročte 
tou správnou nohou. V letošním roce bu-
dou knihovna a  infocentrum naposledy 
otevřeny ve čtvrtek 22. prosince. Provoz 
zahajujeme v pondělí 2. ledna 2023.

 Kateřina Gasnárková, 
knihovnice

INFOCENTRUMINFOCENTRUM

Zimní období v Informačním centru
Byť se může zdát, že s ústupem přílivu 

turistů se s přírodou zazimovává i informač-
ní centrum, není tomu tak. Zimní měsíce 
nás vybízejí k většímu zaměření na admini-
strativní činnost, která je nedílnou součástí 
všech aktivit a které nám poskytují dostateč-
ný čas k přípravě lákadel a turistických akcí 
pro nastávající jaro. 

Jedním z  oněch lákadel je plánovaná 
stezka za poznáním historie města Vracova, 
která bude jednak velmi krásnou procház-

kou, jednak velmi zajímavým nahlédnutím 
za těžkou oponu historie. Stejně tak plánu-
jeme i  zajímavé stezky pro děti, na jejichž 
konci budou samozřejmě odměněny. 

Turistické informační centrum není pou-
ze o tom, že je to místo, kam si může člověk 
zajít pro radu ohledně výletu, popřípadě pro 
leták, či se zeptat, kde se dobře v  okolí na-
jíst. Jsme místem, které poodkrývá tajemství 
okolní krajiny. Jsme místem, kde víme o všem 
a co nevíme, to zjistíme. Jsme tu pro Vás.

Nehledě na skutečnost, že v  Informač-
ním centru města Vracova máte možnost 
zakoupit si milé upomínkové předměty 
a  různé publikace. Nejaktuálnější z  nich je 
momentálně kniha „Čí je to svatbička“, která 
je skvostem mezi knihami. Jedná se o něž-
nou připomínku rekonstrukce slovácké 
svatby plnou úžasných fotek a  zajímavých 
textů, proto neváhejte a zastavte se u nás.

Hana Koutná, 
Infocentrum Vracov

Milí Vracovjáci, 
říká se, že jednou z nejkrásnějších věcí, 

kterou můžete někomu darovat, je kniha. 
Rádi bychom Vám touto cestou představili 
knihu, která vznikla při příležitosti rekon-
strukce tradiční svatby na Slovácku. Tato 
akce, kterou pořádal Městský kulturní 
klub Vracov ve spolupráci s členy místních 
folklorních souborů a  spolků a  dalšími 

dobrovolníky, se u nás ve Vracově konala 
letos v květnu. 

Hlavním posláním této unikátní akce, 
do níž se zapojila více než stovka účinku-
jících, a to právě jak z řad členů místních 
folklorních souborů, tak veřejnosti, bylo 
připomenout zvyky a tradice, které se ko-
návaly na slováckých svatbách za dob na-
šich stařenek a stařečků. 

Kniha s  příznačným názvem „Čí je 
to svatbička“ autenticky popisuje průběh 
celé této neopakovatelné akce. Dočtete se 
v ní, jaké zvyky se dodržovaly při takzvané 
svíci, jaké přípravy předcházely svatební-
mu obřadu, co všechno nesmělo chybět 
v rámci samotného svatebního veselí nebo 
jak významné byly role stěžejních po-
stav svatebního dne. To všechno je navíc 
umocněno desítkami barevných fotogra-
fi í, které zcela věrně zachycují atmosféru 
této ojedinělé akce. Knihu, která je origi-
nálním dárkem pro všechny milovníky 
folklóru a lidových tradic, si nově můžete 
zakoupit v našem infocentru, a to za pou-
hých 250 Kč. V  prodeji je přitom pou-
ze omezený počet kusů, proto neváhejte 
a potěšte své blízké, nebo zkrátka a dobře 
udělejte radost jen sami sobě. 

Petr Fridrich, starosta

Unikátní kniha z Vracova ukazuje, jak to chodívalo 
na slováckých svatbách našich prapředků



strana 11Prosinec 2022 Vracovský zpravodaj

Z PEČOVATELSKÉ SLUŽBY VRACOVZ PEČOVATELSKÉ SLUŽBY VRACOV
Krásný předvánoční čas. Posílám po-

zdrav do všech domácností města Vraco-
va, zvláště pak do těch, kde pečují o  své 
blízké. Chci dnes touto cestou moc podě-
kovat rodinným příslušníkům a  blízkým 
za péči, kterou  dennodenně věnují svým 
potřebným.

Děkuji a vážím si důvěry vás, kteří se 
na nás obracíte s prosbou o pomoc.

Děkuji i  vám pečovatelkám za kaž-
dodenní ochotu pečovat o  potřebné, že 
k  péči přistupujete nejen z  pracovních 
povinností, ale že tuto práci vnímáte jako 
poslání a  pomáháte našim uživatelům se 
srdcem na dlani.

Děkuji za spolupráci, podporu a  po-
vzbuzení pracovníkům Městského úřadu 
Vracov, lékařům a jejich sestřičkám, lékár-

níkům, terénním zdravotním sestřičkám, 
pracovníkům KD a  VPS, Městské policii 
Vracov, rodinným příslušníkům a v nepo-
slední řadě vám našim klientům.

Závěrem mi dovolte, popřát Vám všem 
krásné prožití adventu, vánočního času 
a v novém roce 2023, ať nás čeká jen to krásné.

     Petra Sabáčková, 
vedoucí Pečovatelské služby Vracov

Vážení příznivci vracovského kluziště, 
otevření kluziště je plánováno od pondělí 19.12.2022, a to za předpokladu příznivého počasí pro tento provoz. Ačkoliv cena elek-

třiny je oproti minulé sezoně několikanásobně vyšší, přesto vstupné pro veřejnost i za pronájem zůstává stejné. Doufejme, že počasí 
bude přát a příznivci bruslení všech věkových kategorií si budou moci zpestřit zimní měsíce tímto sportem.

Květoslava Hubáčková

Kluziště Vracov
VSTUPNÉ A PROVOZNÍ DOBA

pro sezónu 2022 - 2023
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Z MATEŘSKÉ ŠKOLYZ MATEŘSKÉ ŠKOLY

Něco málo z vracovské školky
Čas letí neuvěřitelně rychle. Ještě 

máme všichni v  paměti začátek školního 
roku a  teď, když píšu tento příspěvek, je 
konec listopadu. Při ohlédnutí za první-
mi třemi měsíci školního roku můžeme 
říct, že byly hodně hektické, ale proběhly 
úspěšně a v pohodové atmosféře.

K začátku září patří vždy adaptace no-
vých dětí, které letos neměly výraznější 
problémy se zvykáním na prostředí ma-
teřské školy. Horší je to u  některých dětí 
s úrovní sebeobsluhy při oblékání, stolová-
ní, úklidu hraček a také s dodržováním ur-
čených pravidel, na která z domova nejsou 
děti často zvyklé.

Pro tento školní rok bylo přijato 50 
dětí. Ne všechny děti však nastoupily 1. 
září – sedm dětí nastoupilo později (v mě-
sících říjen a listopad; jedno dítě nastoupí 
od 1. 1. 2023). Těchto sedm dětí nastoupi-
lo až po dovršení tří let.

Jedno dítě plní povinný předškolní 
ročník formou individuálního vzdělávání, 
což znamená, že je rodiče vzdělávají doma, 
a do MŠ přijdou jen na ověření dovedností 
a znalostí.

V  průběhu podzimu jsme uspořádali 
několik akcí.

V  září – jako každý rok – proběhly 
schůzky s rodiči, letos ve dvou termínech. 
Na konci září se 18 rodičů (17 tatínků 
a  jedna maminka) zúčastnilo brigády na 
úpravě školní zahrady. Jednalo se o opra-
vu čtyř záhonků, na kterých si děti v rám-
ci environmentálního vzdělávání pěstují 

jednoduché druhy zeleniny a květin. Dále 
byly ořezány některé stromy a keře. Jme-
novité poděkování bylo zveřejněno na 
kabelové televizi, ale ještě jednou velice 
děkuji všem zúčastněným rodičům, jejich 
pomoci si moc vážíme.

V  říjnu děti shlédly  dvě divadelní 
představení – první byli “Včelí medvíd-
ci”, které odehráli v kulturním domě herci 
pražského divadla a druhé proběhlo v ma-
teřské škole. Jednalo se o pohádku “Příběh 
šneka Bedřicha”. Ve spolupráci s Infocen-
trem Vracov děti hledaly “Poklad města 
Vracova”. Během měsíců října a  listopa-
du se v  jednotlivých třídách uskutečnilo 
“Podzimní tvoření s rodiči”.

Ve dnech 12. - 14. října proběhla na 
naší mateřské škole po osmi letech kont-
rola České školní inspekce.

Během těchto tří dnů čtyři paní in-
spektorky opravdu důkladně kontrolovaly 
výchovně-vzdělávací činnost (navštívily 
všech pět tříd), dále účetnictví (hospoda-
ření s  fi nančními prostředky poskytova-
nými státem), oblast řízení, dodržování 
právních předpisů a  legislativy obecně, 
dodržování bezpečnosti a mnoho dalšího. 
Inspekce dopadla velmi dobře, v činnosti 
mateřské školy nebyly shledány žádné ne-
dostatky. Pro zájemce je inspekční zpráva 
přístupná na stránkách České školní in-
spekce.

Začátkem listopadu se uskutečnil 
vzdělávací program Dentální prevence. 
Dále jeli přihlášení předškoláci v  rámci 

předplatného na první divadelní předsta-
vení do Zlína. V  průběhu školního roku 
tyto děti navštíví Městské divadlo Zlín ješ-
tě třikrát.

Do konce roku 2022 nás čeká ještě ně-
kolik akcí: předškoláci pojedou na nauč-
ný program “Radujme se, veselme se” do 
Skanzenu Strážnice, dále školku navštíví 
jako každoročně Mikuláš.

Ve spolupráci s SPC Hodonín proběh-
ne logopedická depistáž pro děti s vadami 
řeči, jejichž rodiče projeví o vyšetření zá-
jem. Dále proběhne divadelní představení 
“Zima, Vánoce”.

S  dětmi připravujeme vánoční pro-
gram pro rodiče “Zpívání u  vánočního 
stromu”, které se uskuteční na zahradě 
mateřské školy (předpokládaný termín- 
středa 14. prosince).

A pak už se děti budou těšit na Ježíška, 
který určitě naši školku navštíví a přinese 
dětem dárečky.

O Vánocích ve dnech 23. 12. - 30. 12. 
2022 bude školka uzavřena. Sejdeme se 
znovu po Novém roce v pondělí 2. 1. 2023.

Všem občanům Vracova přeji za celý 
kolektiv mateřské školy krásné, pohodové 
Vánoce.

Užijte si je v  radosti a  v  kruhu těch, 
které máte rádi a  kteří mají rádi vás. Do 
nového roku 2023 pevné zdraví, hodně 
osobních i  pracovních úspěchů a  co nej-
méně starostí.

Za kolektiv MŠ Ivana Vaverková, 
ředitelka Mateřské školy
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Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLYZ MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Nová informatika na základní škole
Od letošního školního 

roku se na místní základ-
ní škole učí podle nového 
Rámcového vzdělávacího 
programu. Této úpravě pod-
léhá i  výuka informatiky. 
Změna ve výuce informati-
ky je zejména v  tom, že se 
žáci učí opravdu informa-
tiku, informatické myšlení, 
algoritmizaci, programování, robotiku. Nyní se žáci učí chápat 
data, pracovat s  informacemi a porozumět informačním systé-
mům. Doposud se žáci učili používat programy na uživatelské 
úrovni. Počet hodin informatiky se zvýšil, nově tomuto předmě-
tu připadá jedna vyučovací hodina týdně, a  to od čtvrté až do 
osmé třídy, příští rok se přidá také třída devátá. 

Většina lidí si myslí, že informatika je obor, který se zabývá 
pouze počítači a programováním. Ve skutečnosti se informatika 
mnohem více zaobírá řešením problémů. Rozvíjet informatické 
myšlení žáků znamená, pomáhat žákům rozpoznávat informa-
tické aspekty světa a využívat nejrůznější informatické prostřed-
ky k jejich porozumění.

V naší škole jdeme v modernizaci výuky ještě o kus dál. Digi-
talizujeme, byla zakoupena 3D tiskárna, roboti na výuku robotiky 
a osm kusů brýlí virtuální reality, která dokáže žáky přenést tam, 
kam se nikdy nepodívali a  ukázat to, co už je dávno minulostí. 
Tyto novinky pomohou žákům mnohem lépe pochopit současné 
trendy v technologiích a zorientovat se v možnostech dnešní uspě-
chané a čím dál více modernizované a digitalizované době. 

Ing. Filip Kotásek

Venkovní učebny
Na zahradě Masarykovy základní školy je v současné době realizována stavba tří venkovních učeben. Altány jsou umístěny ve 

školní zahradě a od jara příštího roku je budou moci učitelé se svými žáky využívat pro výuku. Stavba je realizována městem Vracov 
a z dotační podpory Ministerstva pro místní rozvoj.
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Vánoční dílny
V sobotu 3. 12. 2022 proběhly v naší škole tradiční Vánoční 

dílny. Děti se svými rodiči si zde mohli vyzkoušet svoji zručnost 
při výrobě různých zimních ozdob, dekorací a vánočních přání. 
Pro návštěvníky byla také připravena ochutnávka cukroví, vá-
nočního punče a svařáku.                

Za MZŠ Vracov Bronislav Chovanec, 
ředitel školy

Vážení a milí Vracovjáci, 
dovolte mi, abych Vás co možná nej-

srdečněji pozdravil z  naší ZUŠky. Blíží 
se nám nejen nejoblíbenější období roku 
našich dětí , Advent a Vánoce, ale i bilan-
cování a účtování s rokem, který již zane-
dlouho bude rokem minulým.  

Do roku 2022 jsme vstoupili bez opat-
ření, která ještě v prosinci významně brz-
dila koncertní činnost školy, jak si možná 
pamatujete. Adventní koncert, který se 
konal k  25. výročí založení školy, jsme 
Vám ještě natáčeli a přenášeli pomocí ka-
nálu Youtube a kabelové televize. Do kon-
ce června jsme tak mohli zorganizovat, či 
podílet se na 21 akcích (koncertech, besíd-
kách, vystoupeních). 

V  březnu jsme po dvouleté přestávce 
přivítali velmi vzácné hosty – děti z  MŠ 
Vracov. Děti se dozvěděly spoustu infor-
mací o  nástrojích, které je možné v  naší 
škole studovat, mohly si nástroje i vyzkou-
šet. Dětem se u nás tradičně velmi líbilo, 
což bylo potom znát i v jejich hojné účasti 
na přijímacích zkouškách. 

V  dubnu jsme měli možnost zahrát 
na Vacenovském velikonočním jarmarku 
a také jsme se setkali s klienty Domu s pe-
čovatelskou službou Vracov, kterým naši 

ZUŠ VracovZUŠ Vracov
žáci zpříjemnili dopoledne. 

V květnu jsme si splnili jeden „restík“. 
V říjnu 2018 jsme navštívili naše partner-
ské město ze Slovenské republiky Moče-
nok, s  jehož ZUŠ jsme pořádali koncert 
k  100. výročí založení československého 
státu. S  panem ředitelem Obolou jsme 
se dohodli, že by nám návštěvu i koncert 
oplatili. Bohužel, do již domluveného ter-
mínu zasáhla pandemie COVID – 19. Na-
štěstí jsme naše slovenské přátele mohli po 

dvouleté pauze přivítat u nás ve Vracově. 
Snažili jsme se -  myslím, že úspěšně – aby 
se u nás cítili jako doma, čehož byl důka-
zem i  úspěšný večerní koncert, na němž 
žáci obou škol předvedli velmi hezké vý-
kony, které byly podpořeny vřelým přije-
tím a potleskem publika. 

V  červnu proběhly také absolventské 
koncerty, na kterých rekordních 14 absol-
ventek a absolventů předvedlo plody své-
ho 7letého, resp. 11letého úsilí. 



strana 15Prosinec 2022 Vracovský zpravodaj

Závěr roku patřil našim nejmenším, se 
kterými na jejich koncertíku hráli i  jejich 
rodiče.

Kromě koncertní činnosti se naši žáci 
s  úspěchem účastnili různých soutěží. Ty 
nejúspěšnější z  nich – laureáty národních 
kol soutěží ZUŠ ČR, kterou pro dané nástro-
je vyhlašuje MŠMT ČR jednou za 3 roky – 
odměnil starosta Města Vracova p. Jaromír 
Repík na tradičním slavnostním koncertu. 

Po prázdninách jsme se opět setkali jak 
se „starými“, tak i novými tvářemi. Všichni 
jsme se s vervou pustili do práce a pláno-
vání nových akcí. V  říjnu proběhl první 
žákovský koncert, v  listopadu hráli žáci 
zobcové fl étny na vracovském vánočním 
jarmarku. 

Na měsíc prosinec máme naplánován 
Adventní koncert, který proběhne 15. 12. 
v 18 hodin v kinosále MKK. Srdečně zveme! 

Na závěr bych rád vyslovil několik po-
děkování. Chtěl bych poděkovat minulému 

i stávajícímu vedení Města Vracova za pod-
poru, které se naší škole dostává. Dále dě-
kuji vedení a kolektivu Městského kulturní-
ho klubu Vracov, MŠ Vracov, MZŠ Vracov 
a VPS Vracov za pomoc a spolupráci. 

Velké poděkování patří také mým kole-
gyním a kolegům, našim žákům, jejich ro-
dičům a Vám všem, kteří nám držíte palce! 

 Jan Kučera,
 ředitel školy
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Z VRACOVSKÉ FARNOSTIZ VRACOVSKÉ FARNOSTI

Milí spoluobčané, s blížícími se vánočními svátky Vám farnost ve Vracově nabízí přehled bohoslužeb i kulturních akcí v kostele 
sv. Vavřince, na které jste srdečně zváni. K tomu připojuji přání, aby všechny sváteční dny byly i ve Vašich domovech a rodinách 
naplněny pokojem, radostí a štěstím.                                                                                                              P. Josef Zelinka, farář ve Vracově

Vánoční Bohoslužby
„Půlnoční“ mše svatá          - sobota 24. 12. v 22:00
Slavnost Narození Páně    - neděle 25. 12. v 10:30 
Svátek sv. Štěpána            - pondělí 26. 12. v 10:30
Děkovná mše za rok 2022  - sobota 31. 12. v 15:00 
Slavnost Matky Boží            - neděle  1.    1. v 10:30
 
Kulturně společenské akce v kostele
Koncert folklórního souboru Marýnka proběhne v kostele v neděli 18. prosince v 15.00 hod.
Chrámový sbor z Domanína bude zpívat 26. prosince při mši sv. v 10:30 na Sv. Štěpána vybrané části Rybovy mše vánoční.
Živý Betlém bude 26. prosince na svátek Sv. Štěpána na farním dvoře v 16 hod.
Vánoční koncert žáků Mizue Bimkové se koná 27. prosince v kostele v 15.00 hod.
Příležitost k návštěvě jesliček v kostele bude během celé doby vánoční od 25. 12. do 8. 1. vždy během dne do 18 hod. mimo času 
bohoslužeb.

Farní přání a pozvání

ZE SPOLKŮZE SPOLKŮ

DIVADELNÍ SPOLEK NEJENXMÍCHU
Kdysi dávno, když ještě nebylo nic, 

vzniklo ve Vracově ochotnické divadlo. 
Vracovské divadlo má tedy dlouhou tradi-
ci, která sahá až do roku 1889, kdy tehdejší 
čtenářský spolek SVORNOST sehrál první 
představení (podle knihy “Vracov padesát 
let městem 1967-2017“). Od té doby uply-
nulo v řekách spousta vody, vyschl potok, 
postavily se nové domy, zavřely a zbouraly 
hospody, ale vracovské divadlo žije dál.

V současnosti neseme štafetu my, čle-
nové ochotnického divadelního spolku 
Nejenxmíchu Vracov. Máme za sebou 
spoustu, více či méně úspěšných her, 
z nichž asi nejznámější a divácky nejoce-

ňovanější byla Taková léčivá romance od 
autorky Jitky Pavlicové. Samozřejmě ne-
smím zapomenout na Paní Colombovou, 
vděčnou pohádku Hrátky s čertem a pro 
mě klíčovou Noc na Karlštejně, kterou 
když jsem viděl, hned mi bylo jasné, kam 
chci jednou patřit (poslední dvě jmenova-
né hry byly ještě sehrány pod hlavičkou 
DDM Vracov).

Naší nejnovější hrou je velmi zábav-
ně pojatý všední život slováckých hrdinů 
z kraje vína a krásných, nebál bych se říct, 
nejkrásnějších žen. Je to soubor příběhů 
na motivy Zdeňka Galušky a  jeho kni-
hy Slovácko sa súdí a  nesúdí s  názvem 

“Múdra stařečka Pagáča“, který je dopro-
vázen hudbou cimbálové muziky Friška.

Premiéra byla uskutečněna 30. 4. ve 
Vracově. Zájem byl tak veliký, že jsme při-
dali ještě jedno představení. Ohlasy byly 
více než uspokojující a rozjela se tak naše 
„divadelní šňůra“, která nás zatím zaved-
la do okolních obcí, jako je Bzenec nebo 
Tvarožná Lhota a  která bude, doufejme, 
pokračovat i v následujícím roce.

Važíme si toho, že jsme byli osloveni také 
pořadateli Mezinárodního folklórního festi-
valu ve Strážnici, abychom naše představení 
Múdra stařečka Pagáča zahráli na Zbojnic-
ké lúce v  rámci programu Mezinárodního 
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Ohlédnutí za podzimem se sborečkem Koňadra

folklorního festivalu. Úspěch divadla byl ne-
vídaný a vynesl nám další pozvání, tentokrát 
na Národopisný festival v Miloticích.

 Kromě divadelních představení se 
pravidelně účastníme i  jiných hereckých 
aktivit. V květnu jsme se stali součástí Mu-
zejní noci ve Strážnici - nočních prohlídek 
strážnického zámku. Letošním tématem 
byl swing, vytvořili jsme tak atmosféru 
večerní zábavy čtyřicátých let v dobových 
kostýmech. Ve Bzenci jsme pak, co by hra-
bě s  hraběnkou, obdarovali poddané na 
vinobraní a  užili jsme si také kočovného 
života cikánů ve Vracově na dožínkách. 
Nesmíme zapomenout ani na unikátní 
akci s názvem Čí je to svatbička, které jsme 
se také účastnili, tentokrát jako maškary 
u kostela a v areálu vinných sklepů Baráky.

Pokud nás budete chtít podpořit, bu-
deme velice rádi, když se s vámi potkáme, 
třeba 16. prosince v  Ratíškovicích nebo 

10. března v  Petro-
vě. Další představení 
se nám kupí v  našich 
nabitých diářích, ale 
o  všech a  o  všem, vás 
budeme včas informo-
vat prostřednictvím 
naší facebookové strán-
ky Nejexmíchu, kde nás 
můžete také podpořit.

A  pokud by se ná-
hodou stalo, že byste 
o toto představení přišli 
(což si ani nechci při-
pustit), už pro vás chys-
táme hru novou. Bude samozřejmě plná 
smíchu a veselých scén. Hra se bude jme-
novat … ale ne, málem jsem to prozradil. 
To je samozřejmě ještě překvapení, ať se 
máte na co těšit. Ale nebojte se, nenechá-
me vás čekat dlouho.

Závěrem našeho divadelního rozjímá-
ní bychom Vám za celý divadelní spolek 
Nejenxmíchu rádi poděkovali za Vaši pří-
zeň a podporu a do nového roku vám po-
přáli hodně štěstí a zdraví.

Petr Smékal, Kateřina Vávrová

Na konci srpna se členky sboru zú-
častnily krásné akce v  Uherském Hra-
dišti - Veteráni Moravským Slováckem. 
Představily se zde v dobových kostýmech 
s  repertoárem prostonárodních písní za 
doprovodu harmonikáře a  houslisty. Pro 
všechny to byla příjemná změna repertoá-
ru a odpočinutí si od kroje.

V září jsme po roce opět přijali pozvá-
ní na Svatováclavské vinobraní do Kadaně. 
Spolu s námi jela cimbálová muzika Friš-
ka a také tanečníci z dubňanské Dúbravy. 
Vinobraní se koná v krásných zahradách 
františkánského kláštera. V průběhu celé-
ho dne jsme pekli beleše, nabízeli vracov-
ský fanfúch a samozřejmě zpívali. I když je 
Kadaň od Vracova dosti vzdálená, rády se 
sem vracíme za velmi milou atmosférou.

Týden po vracovských hodech nás če-
kal úžasný zážitek v podobě natáčení po-
řadu Folklorika pro Českou televizi. Spo-
lečně s Kobylským kvartetem jsme strávili 
dvě velmi příjemná dopoledne v  Kobyl-
ském muzeu a kostele při natáčení písní, 
které jsme spolu s kvartetem nazpívali již 
na naše společné CD. Po natáčení jsme si 
společně popovídali u kávy s panem reži-
sérem Břetislavem Rychlíkem. Byl to pro 
nás neopakovatelný zážitek a  velmi zají-
mavá zkušenost.

Dne 17. listopadu se nám dostalo vel-
ké cti zazpívat na posledním rozloučení 
s hercem panem Josefem Somrem v míst-
ní smuteční síni. Byl to velmi pěkný a dů-
stojný akt, při kterém se s panem Somrem 
mohli rozloučit i všichni Vracovjáci.

Další krásnou akcí, které se mohl náš 
sbor zúčastnit, byl Předvánoční jarmark 

spojený se zahájením výstavy Dotek kraj-
ky v Muzeu krajky ve Vamberku. Po dva 
dny jsme měli možnost návštěvníkům 
jarmarku a výstavy zazpívat, upéct beleše 
a spolu s pořadateli strávit pěkné chvíle na 
besedě u cimbálu. O hudební doprovod se 
postarala opět cimbálová muzika Friška. 
Měli jsme trošku strach, jak se bude cim-
bálová muzika ze Slovácka lidem v  pod-
hůří Orlických hor líbit, ale naše obavy 
byly zbytečné. Hosté byli z  našich písní 
i pokrmů nadšeni, a proto se již těšíme na 
příští ročník této akce, kam jsme byli opět 
pozváni.

Pomalu a  jistě se nám blíží vánoční 
svátky, které jsou v  každém sboru spoje-
né s  různými vánočními a  tříkrálovými 
koncerty. Letos se náš sbor představí 11. 
12. v  adventním průvodu v  Hodoníně, 
v Živém betlému 26. 12. ve Vracově a také 
společně s  Kobylským kvartetem na Tří-
královém koncertě 8. 1. 2023 v Uherském 
Brodě. 

Dovolte mi, abych Vám za celý sbor 
popřála krásné a spokojené svátky. Bude-
me se na Vás těšit na některé naší akci.

          Za sboreček Koňadra
      Hana Mezihoráková
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Klub důchodců Vracov
I když byl letošní rok opět poznamenán 

covidem a  i  když stále dlužíme uspořádání 
30. senior bálu, uskutečnilo se plno jiných 
akcí. V  letošním roce parta, která je velmi 
zručná, stačila pro nemocnice Kyjov a Uher-
ské Hradiště pod záštitou Kiwanis klubu na-
plnit více než tisíc panenek. Od roku 2006, 
kdy s tímto začala, je to už přes šest tisíc kusů.

Pro dětské oddělení kyjovské nemoc-
nice byla vyhlášena sbírka výtvarných 
pomůcek. Díky dárcům bylo předáno šest 
velkých beden materiálu. 

Pro zdraví seniorů pořádá samospráva 
klubu turistické vycházky po okolí Vraco-
va. V říjnu byl pro zájemce zahájen kurz 
country tanců, uskutečnilo se deset lekcí. 
Mezi účastníky si získal velkou oblibu.

Oblíbené jsou i zájezdy do termálních 
lázní v Maďarsku a na Slovensku. Velmi se 
líbila exkurze za zdravím do výroby BIO 
čajů do Čejkovic, která byla spojena s ná-
vštěvou zdejší prodejny a kavárny.

Začátkem prosince se uskutečnila mi-
kulášská besídka s  programem souboru 

Lipinka, v  jejím rámci proběhla výroční 
schůze spojená s volbou nové samosprávy 
klubu. Děkujeme všem, kteří po tři roky 
pro klub pracovali, a novým členům přeje-
me hodně úspěchů v jejich činnosti.

Klub důchodců je opravdu pro kaž-
dého, kdo dosáhl důchodového, i když se 
ještě důchodcem necítí. Akce jsou vhodné 
pro všechny bez rozdílu věku. Upřímně 
Vás mezi sebe zveme.

Marie Bačíková 

Soubor Marýnka má za sebou důležitý a značně turbulentní 
rok. Mimo celosouborových komponovaných pořadů se všech-
ny složky musely vypořádat s vlastními výstupy na různých scé-
nách, společně pak i na festivalech. Poslední akcí bylo hostování 
na oslavě výročí trvání mikroregionu Babí lom na pozvání obce 
Nechvalín, která byla pořadatelem. V krásném areálu jejich mys-
liveckého sdružení Pod Tvrzištěm se sešli zpěváci z Nětčic, Strá-
žovic, Sobůlek, Stavěšic a Vracova, jediným tanečním souborem 
byla Marýnka Vracov spolu s cimbálovou muzikou s primášem 
Jarkem Vlasákem. Po vystoupení sborů a  tanečním programu 
Marýnky doprovodila naše muzika složené sbory při volném 
zpívání. A protože chlapi se v podobném složení za poslední čty-
ři měsíce setkali už po několikáté, stálo to opravdu za to. Došlo 
i na písně, které už v podobné sestavě nezazněly možná několik 
let.  Všichni přítomní si společný zážitek náležitě užívali. Když 
si představíte rozezpívanou chlapskou společnost v  krásném 
prostředí, skvělou atmosférou, vynikající kuchyní místních my-
slivců, s výborným hudebním doprovodem, nemůžete se divit, 
že se nikomu nechtělo odjet domů. Potvrdilo se, že tím největ-
ším stmelujícím prvkem posledních let jsou pro regiony mužské 
sbory, a to repertoárem, nasazením, počtem a přátelstvím. Je to 
dáno i tím, že obce, v nichž nepracuje národopisný soubor, muž-
ský sbor většinou mají. Pochopitelně k tomu přispívá i vinařství, 
protože téměř všichni zpěváci se výrobě vína věnují komerčně, 
nebo zájmově. A kde se sejde společnost chlapů naladěných na 
stejnou vlnu, tam se při skleničce lahodného vína zpívá.

Pavel Petržela

Vystoupení souboru Marýnka v Nechvalíně

NAPSALI JSTE NÁMNAPSALI JSTE NÁM

Nejstarší žijící stárci
Manželé Marie a  Zdeněk Šestákovi 

jsou spolu již sedmdesátým rokem. 
Na poslední lednový den příštího roku 

připadne platinové výročí jejich svatby.
V tomto roce však oslavili jiné Jubile-

um. Před šedesáti lety, v  říjnu 1962, byli 
ženatými stárky. Jsou tedy nejstaršími žijí-
cími stárky ve Vracově.

Svobodnými stárky byli Zdeňka Kud-
líková a Zdeněk Goliáš. Když hodový prů-
vod přišel před dům Šestákových, zrovna 
v  televizi dávali záznam ze slavnostního 
obřadu vítání dětí, které ČT natočila ve 
Vracově v  obřadní síni v  letních dnech. 
Vítaným miminkem byl Jindřich Kotek 
ml. Účinkoval tam celý Slovácký krúžek 

i s cimbálovou muzikou a také rodiče byli 
v  kroji. Šestákovi dali pohotově televizor 
do okna, aby se všichni mohli podívat.  
Jakmile pořad skončil, televizor schovali 
a  teprve začalo hodové zvykosloví. Paní 
Marie Šestáková je s  tradicí hodů spjata 
osobně až do dnešních dnů. Několik de-
setiletí šije a  připravuje vracovské kroje 
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a  tím se velmi obětavě podílí na udržení 
této krásné tradice.

Oba páry byly členy tehdejšího Slovác-
kého krúžku a  zúčastnily se 2. celostátní 
spartakiády v Praze v roce 1960 v našich 
krásných krojích. Slovácký krúžek Družba 
byl založen v roce 1959 a navázal na čin-
nost předchozího souboru.

Hlavní náplní krúžku byl nácvik na 
spartakiádu. Vedoucími byli Alois a Lud-
mila Polanští, František a Věra Michalovi 
a Jarmila Sečková.

Dvanáct tanečních párů nacvičovalo 
tance pro vystoupení na Strahovském sta-
dionu, kde vystoupilo více jak 5500 krojo-
vaných z celé republiky. 

Neuvěřitelná pestrost krojů skýta-
la nevšední zážitek. Vracovský kroj však 

svou čistotou a bělostí příliš zářil na ploše 
Strahova, a tak bylo organizačním štábem 
rozhodnuto, že vracovské drůžky dosta-
nou pro vystoupení narychlo ušité tmavě 
modré zástěry. Pro nás to byl šok, ale mu-
seli jsme rozhodnutí přijmout. Vynahra-
dily nám to krásné zážitky ze spartakiádní 
Prahy, plné  mladých a veselých lidí. Všude 
se tančilo, zpívalo, byla možnost návštěvy  
všech divadel a zábavných pořadů, které se 
konaly i venku v parcích.

Byla to odměna za náročné secvičné, 
které se konaly i v noci, a tak se  vstávalo 
třeba ve dvě ráno. Týden secvičných a tý-
den přímo na spartakiádě nám dal mož-
nost, i přes velkou náročnost akce, poznat 
matičku Prahu velmi  dobře, včetně his-
torických objektů. Tehdejší Praha se nám 

ukázala v  tom nejlepším světle. Klidná, 
bezpečná a  přece plná hodnotného kul-
turního i sportovního dění. 

Zdeňka Goliášová

Spartakiáda krojovaných Praha 1960  Vracovjankám dali modré zástěry

50 let od přestavby sokolovny - událost roku 1972 
 Sokolovna vznikla přestavbou hospodářských budov býva-

lého panského dvora, které  v roce 1926 odkoupila místní tělo-
cvičná jednota Sokol za účelem zřídit zde prostory pro sportovní 
a  společenské vyžití vracovských občanů. Postupně  tu vznikla  
celá řada sportovních oddílů.

V šedesátých letech  dosahoval  gymnastický oddíl pod ve-
dením Františka Novotného velmi kvalitních výsledků. Pořádaly 
se tu gymnastické přebory za účasti mistrů ČSR. Na prostorném 
dvoře sokolovny se každoročně konalo „veřejné cvičení“ - ukázka 
činnosti všech tělovýchovných oddílů.  V roce 1967 se tu konaly 
velkolepé oslavy povýšení Vracova na město, a to za účasti zná-
mých umělců z Prahy.

V sokolovně byl kinosál s  jevištěm, kde se hrávalo divadlo, 
pořádaly se taneční zábavy, plesy, ale také hodové zábavy.  V roce 
1970, bezprostředně po skončení našich hodů, se začalo s bourá-
ním staré sokolovny.  Posledními stárky na staré sokolovně byli 
v roce 1970  Marie Bařinová /Houdková/  a Jiří Malár. Po tradič-
ním zvykosloví následovala hodová zábava, která byla poslední 
akcí na staré sokolovně.  V roce 1971 se hody konaly hned v září, 
a to na zahradě obecního hostince „U Milka“ na Městečku z dů-
vodu stavebních prací na Sokolovně. 

Přestavba se konala v rámci akce „Z“. Každý, kdo byl ochot-
ný a schopný, chodil na brigádu, aby naše děti měly kam chodit 
cvičit. Tím všichni přispěli  k nízké fi nanční náročnosti stavby. 
Odměnou za to byly krásné a velké prostory, plné světla a také 
potřebného sportovního nářadí. 

Slavnostní otevření nově přestavěné sokolovny se uskutečnilo 
7. října 1972 s taneční zábavou a v neděli 8. října veřejným vy-
stoupením složek TJ Sokol, dětí mateřské školy a žáků ZDŠ.  

Týden na to navázaly naše hody opět v tradičním pojetí, ale 
už v  nové sportovní hale. Prvními stárky, kteří překročili její 
práh, byli Antonín Čajka a  Zdeňka Šestáková, ženatými stár-
ky byli manželé Josef a  Věra Koutní.Naše sokolovna se stala 
chloubou nejen Vracova, ale i  celého okresu. Byla to největší 
sportovní hala na okrese. Pořádaly se tu nejenom sportovní, ale 
také společenské akce. Konaly se tu plesy okresního i krajské-
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120. výročí narození autora knihy „Dějiny města Vracova“
Snad ve většině vracovských 

domácností se ještě dnes najde 
kniha o dějinách města, kterou 
sepsal historik Rudolf Hurt. 
Neměla by ležet zapomenutá 
někde v krabici, ale na čestném 
místě, které si právem zaslouží. 
Vždyť obsahuje souborné 
vylíčení vracovské historie 
během dlouhých sedmi století. 
A  hlavně měli bychom ji mít 
vždy po ruce, když vyvstane 
otázka: „Ná tož, jak to vlastně 
tehdá bylo?“ 

O knize, kterou Rudolf Hurt 
dokončil v roce 1969, můžeme říct, že je jeho celoživotním dílem. 
Svědčí o tom i soupis nebývalého množství informací o historii 
vracovském lidu, které shrnul do devatenácti kapitol. Sám autor 
svůj celoživotní záměr komentuje v  úvodu knihy: „Toto dílo je 
kusem vděčnosti za prožité a  nezapomenutelné chvilky mého 
mládí v  jihomoravském Vracově. Již jako chlapec pojal jsem 
úmysl, že se jednou dám do zpracování jeho minulosti. Různé 
okolnosti mně však v  tom zabránily. A  tak jsem mohl sen svých 
mladých let uskutečnit až v pokročilejším svém věku.“ Pojďme si 
při příležitosti výročí narození autora připomenout nejen jeho 
bohatou badatelskou činnost, ale i zavzpomínat na jeho působení 
ve Vracově.

Hurtovi ve Vracově
Rudolf Hurt je vnímán na veřejnosti především jako 

středoškolský profesor, vlastivědný pracovník, archivář 
a historik. Narodil se 26. 11. 1902 v Šardicích (okr. Hodonín). 
Jeho otec Ferdinand Hurt (* 10. 1. 1857) byl učitelem 
v  Nenkovicích a  Šardicích, jeho rod však původně pocházel 
z Frenštátu pod Radhoštěm. Od roku 1906 působil Ferdinand 
Hurt jako řídící učitel na obecní škole ve Vracově. A  jak to 
tehdy bylo u učitelů zavedeno, vykonával ve vracovském kostele 
také službu varhaníka. Tato služba byla natrvalo oddělena od 
učitelského povolání až v roce 1920. Kromě toho byl v roce 1911 
Ferdinand Hurt zvolen do sirotčí rady obce Vracov, současně 
až do r. 1913 byl také pověřen správou obou vracovských škol 
(měšťanské i tehdy už šestitřídní obecné). Ve Vracově Hurtovi 
bydleli v budově školy na č. 47, kde jejich početná rodina (osm 
dětí) zůstala bydlet i  po odchodu otce Ferdinanda do penze
 v r. 1913. 

Vzdělání a zaměstnání
Po skončení školní docházky dojížděl Rudolf Hurt do 

gymnázia v  Kyjově, které úspěšně ukončil v  roce 1921 
maturitou. Pak studoval v  Praze historii a  zeměpis, a  to na 
Filozofi cké fakultě Univerzity Karlovy (1921–1925), a  návazně 
se vzdělával na Státní archivní škole. V roce 1926 složil úspěšně 
státní zkouška pro učitelství na středních školách, a v roce 1934 
obhájil doktorát (PhDr.) v oboru historie na brněnské fi lozofi cké 
fakultě.

Po studiích působil jen krátce jako středoškolský pedagog, 
a  to v  letech 1926–1929, kdy vyučoval na gymnáziích 
v  Brně a  Bučovicích. Příležitost k  odborné práci v  oboru 
historie dostal ve 27 letech, když 1. března 1929 nastupuje 
do Moravského zemského archivu v  Brně jako archivář. 
V roce 1937 byl ustanoven již vrchním archivním komisařem, 
což tehdy znamenalo, že fakticky ústav řídil, aniž by byl 
jmenován jeho ředitelem nebo správcem. Po mnichovských 
událostech (1938) byl z  funkce sesazen, ale od roku 1941 
opětovně nahradil ve vedení archivu Leopolda Peřichu, za 
dva roky byl jmenován zemským radou archivní služby. Po 
osvobození byl Rudolf Hurt nařčen bývalými zaměstnanci ze 
spolupráce s nacisty, a přestože byl uznán nevinným, pracoval 
již jen ve spisovně, následně k  31. 8. 1948 byl propuštěn 
a bylo mu znemožněno zaměstnání v příbuzném oboru. Jako 
středoškolský pedagog pak  opět vyučoval na gymnáziu 
v letech 1956–1962 v Mikulově. 

ho formátu, ale i celostátní krojový ples za účasti krojovaných 
z celé republiky. 

 Možná je na místě vzpomenout celou řadu těch, kteří se po-
díleli na této náročné přestavbě sokolovny. I  když už převážná 
část z nich nežije, dnešní žijící důchodci si zaslouží poděkování 
za to, že pomáhali při stavbě díla, které slouží dodnes a ještě bude 
sloužit dalším generacím. 

 Je velká škoda, že při tehdejší, ani při nedávné přestavbě so-
kolovny páni architekti nepřihlédli k původnímu vzhledu a ne-
zachovali historicky zdobné průčelí sokolovny z 20. let minulého 
století.  

Zdeňka Goliášová Spartakiáda krojovaných Vracov sokolský dvůr 1960

Pátá třída chlapecké školy obecné z r. 1912. Uprostřed nadučitel 
Ferdinand Hurt, vlevo farář Ludvík Grygera, vpravo třídní učitel 
A. Daněk.
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Badatelská činnost
Rudolf Hurt se v  badatelské činnosti historie Moravy 

věnoval několika okruhům: hospodářský život moravské krajiny 
a společnosti, historie jednotlivých míst a oblastí Moravy a kulturně-
historická problematika. Jeho práce vynikají vyčerpávající excerpcí 
pramenů a jejich přesnou interpretací. Jako jeden z prvních žáků 
a  absolventů pražské archivní školy se věnoval zpřístupňování 
archiválií. Zdůrazňoval také, že: „hlavní úkol archivářů je pečlivá 
dokumentace historických materiálů, která je předpokladem nejen 
zdárné úřední činnosti, nýbrž i  bádání historických pracovníků“. 
Jako zaměstnanec archivu zpracovával archivní listinné sbírky, akta 
šlechtická, Novou a Bočkovu sbírku, listiny vrchního a zemského 
soudu, gruntovní knihy, akta různých klášterů, archiválie soudní 
i  politické správy, literární pozůstalosti významných českých 
osobností atd. Podnikl výzkumné cesty do rakouských  (1930 
Heilegenkreuz, 1931 Zwettel, Wien) i našich archivů (1931 Osek 
a  Duchcov, 1934 Roudnice). Stal se odborníkem v  řadě odvětví 
hospodářských dějin, jmenovitě rybníkářství a vinařství.

Hurtovým odborným zájmem byly zvláště regionální 
a církevní dějiny. V tomto oboru je jeho nejvýznamnějším dílem 
publikace Dějiny cisterciáckého kláštera na Velehradě (1938). 
Dále je autorem významné a  rozsáhlé dvoudílné publikace 
Dějiny rybníkářství na Moravě a  Slezsku (1960). Rudolf Hurt 
nezpracoval jen historii města Vracova (1969), ale i  jiných 
míst, např. dějiny Lukova (1983), 700 let obce Šardice (1986), 
dějiny obce Kašavy (1973), z minulosti valašské dědiny Vlčková 
(600. výročí založení obce, 1973), Veselí nad Moravou (1973), 
Lomnicko za feudalismu (Lomnice u  Tišnova, 1967), historie 
hradu Cimburk u Koryčan (1940), Černé knihy práva loveckého 
na hradě Buchlov (1970), Kyjovsko (Musejní spolek, 1970) aj.

Rodina
Rudolf Hurt se ženil 21. září 1944 v kostele sv. Tomáše v Brně. 

S  manželkou Vlastimilou Neshybovou měli dvě děti Magdu 

Příprava rozpočtu města
Hnutí občanů Změna pro Vracov na 

svých facebookových stránkách dne 18. 
11. 2022 zveřejnilo příspěvek s  názvem 
„Naše návrhy do rozpočtu“, a  to do roz-
počtu města Vracova na rok 2023, který 
má být na prosincovém zasedání zastupi-
telstva města schvalován. 

Rozpočet navrhli doplnit zejména 
o zpracování analýz, auditu, inventarizace 
a studie např. o analýzu technického sta-
vu kulturního domu, analýzu odpadového 
hospodářství, analýzu technického stavu 
staré školy na náměstí, audit kluziště, in-
ventarizaci zeleně, studii přednádražního 
prostoru. Vypracování takového množství 
koncepcí však vyžaduje přípravu velkého 
množství podkladového materiálu a není 
možné ani účelné je zpracovávat v jednom 
jediném roce.

Dále do rozpočtu Změna pro Vracov 
navrhla zařadit realizaci některých akcí, 
které vyžadují vypracování projektové do-
kumentace, vydání stavebního povolení 
a výběr zhotovitele, což představuje v bez-

problémových případech přípravu dva až 
tři roky. Jedná se např. o modernizaci ve-
řejného osvětlení, fotovoltaické elektrár-
ny na střechy veřejných budov, výstavbu 
kolumbária na hřbitově, opatření proti 
erozi na pozemcích severně od Vracova, 
kterému by ale měly předcházet pozem-
kové úpravy řešící vlastnictví dotčených 
pozemků. Předpokládám, že i pro stavbu 
kolumbária by měl být proveden průzkum 
zájemců o tuto službu. 

Pokusila jsem se potřebu fi nancí na 
realizaci navrhovaných akcí odhadnout. 
Zpracování navrhovaných analýz bude 
stát asi 1.600.000 Kč, realizace navrhova-
ných staveb a opatření dle mého propočtu 
asi 36.000.000 Kč.

Hnutí ve svém příspěvku uvedlo, ci-
tuji: „Naše návrhy by byly fi nancované 
z  peněz, které zatím v  rozpočtu nebyly 
přiřazeny a nevedly by ke zvýšení výdajů 
města“. Není pravda, že by se výdaje města 
nezvýšily, naopak, zvýšily by se téměř o 38 
milionů korun českých a  musely by se 

pokrýt z plánované rezervy. Každý správ-
ný hospodář si ale musí rezervu vytvářet 
např. na neočekávané mimořádné výdaje 
v průběhu roku, anebo na plánované větší 
budoucí investice. A tak to platí v rodině 
i ve společnosti.

Hnutí bude jistě namítat, že nemělo na 
mysli vybudování navržených akcí již v r. 
2023, takže pokud by zněl návrh ve for-
mě zpracování přípravy navržených akcí, 
lze s  tímto souhlasit. Opět ale vyvstane 
potřeba vypracování a  přípravy dalších 
podkladů a  tady narazíme na personální 
a materiální nedostatečnost. 

Závěrem chci zdůraznit, že snaha 
Změny pro Vracov prosadit téměř celý 
svůj volební program do rozpočtu jedno-
ho roku není realistická, ale je nezodpo-
vědná a populistická.

Nevím, jestli se k Vám tento můj příspě-
vek dostane před či po schválení rozpočtu 
města Vracova, chtěla jsem však okomen-
tovat situaci, která tomu předcházela.

Miroslava Brhelová

Hurtovou (Katolickou) * 8. 11. 1946 – † 6. 12. 2020 a Svatavu 
Hurtovou * 26. 8. 1949 – † 11. 5. 2019. Rudolf Hurt žil na stáří 
v  Brně, zemřel  11. 8. 1978 ve věku 76 let a  je pochován na 
Ústředním hřbitově města Brna, Vídeňská 96, skup. 100, řada 2, 
hrob č. 200–202. Na závěr si ještě připomeňme přání Rudolfa 
Hurta, které je uvedené v úvodu knihy „Dějiny města Vracova“, 
a které je určené vracovským rodákům:

Rudolf Hurt s dcerou Magdou, 1969.

„Doufám pevně, že mé dílo vzbudí u  všech vracovských 
rodáků i  občanů, jimž je také věnováno, větší lásku k vracovské 
obci a  přispěje tak nepřímo k  dalšímu jejímu hospodářskému, 
kulturnímu i společenskému rozmachu.“ PhDr. RUDOLF HURT, 
Brno, leden 1969.       
 

Podle dostupných pramenů zpracoval RNDr. Petr Kolek. 
Zdroj: Kniha „Dějiny města Vracova“, Matriky MZA, https://
encyklopedie.brna.cz
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Soutěžní přehlídka modelářů s republikovou působností 
v Nadaci Chamartín.

V sobotu a v neděli 5. a 6. listopadu se 
v hudebním sále Nadace Chamartín usku-
tečnila soutěžní výstava modelů a diorám 
s  názvem Zlatý chroust. Byl to už druhý 
ročník, první byl před čtyřmi lety. Záměr 
organizátorů, tedy vracovského Klubu his-
torie a modelářství, původně počítal s kaž-
doroční přehlídkou, ale zastavil nás covid. 
I  přes obavu, jestli se podaří získat do-
statečné množství modelů a  sestavit sbor 
posuzovatelů, vyšlo vše velmi uspokojivě. 
Zúčastnily se kluby z  Vracova, Strážnice, 
Kyjova, Lednice, Moravské Nové Vsi, ale 
i Zlína, Slavičína, Mladé Boleslavi, Třebíče 
a další. Hosty a částečně i garanty soutě-
že byl Český svaz letců Brno, zastoupený 
předsedou plk. Janem Janíčkem, pplk. Jin-
dřichem Hůrkou a  Jaromírem Krutišem. 
Vítězům v  jednotlivých kategoriích byly 
předány hodnotné ceny a diplomy. 

Jak uvedl v  závěrečném hodnocení 
hlavní koordinátor soutěžní přehlídky 
Tomáš Petržela, nejdůležitějším zjištěním 
byla kvalita vystavených modelů, počet 

Výstava Obrazy s vůní benzínu
Další z výtvarných výstav pořádaných 

Nadací Chamartín byla zahájena slavnost-
ní vernisáží v  neděli 13. listopadu. Malíř  
Luboš Plachý z  Molenburku na Blanen-
sku předvedl své Obrazy s  vůní benzínu. 
Hned při prvním pohledu na expozici ka-
ždý návštěvník pochopil, že autor je nejen 
znalcem automobilů, ale jistě i sběratelem, 
fandou a závodníkem. To ostatně platí stá-
le, neboť tento nadšenec si spolu se svými 
vrstevníky a  vlastně i  soupeři občas pro-
najmou plochu letiště, nebo uzavřeného 
okruhu a uspořádají soukromý závod, aby 
trochu probudili adrenalin, soutěžního 
ducha a užili si vzrušení z rychlosti a tech-
niky jízdy.

mladých modelářů a stoupající úroveň je-
jich práce a také skutečnost, že i výchova 
mladých modelářů má  kvalitní vedení, 
díky kterému se v  dospělém věku doká-
žou profesně prosadit díky získané píli, 
důslednosti, přesnosti, hluboké znalosti 
a  trpělivosti. Pro vedoucí a modeláře byl 
připraven i  doprovodný program včetně 
exkurze do historie Vracova, prohlídky 
kostela včetně zvonice a návštěvy vracov-
ských sklepů. Byly to dva dny strávené ve 

společnosti srdcařů, lidí přesvědčených 
o smyslu své činnosti,která vede k úžasné 
dovednosti, ale také schopnosti přijímat 
náročné výzvy.  Byly to dny naplněné přá-
telstvím a  lidskostí. Vedení Nadace Cha-
martín bude podporovat rozhodnutí po-
řádat tuto soutěžní přehlídku každoročně 
v prvním týdnu v listopadu a spolu se spo-
kojenými návštěvníky a příznivci se těší na 
příští ročník.

Pavel Petržela

Z obrazů ze soutěžních tratí napětí pří-
mo dýchá, ale jsou tu i takové, které zase 
vynikají klidem a  idylkou starých retro 
vozů, nebo voní dálkami a příslibem no-
vých zážitků. Při pohledu na ně návštěv-
ník zjistí, že Luboš Plachý je i  kvalitním 
krajinářem, nedělá mu problém zasadit 
vozy do exotického, nebo naopak tradič-
ního prostředí. Slavnostní vernisáž zpě-
vem a  muzikou velmi poutavě obohatily 
dvě talentované instrumentalistky a  zpě-
vačky Tea Šmídová a  Klára Studénková, 
které zazpívaly a zahrály několik vzácných 
a méně známých dívčích písní. Na housle 
a basu je doprovodili Jarek Vlasák a Pavel 
Petržela.
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Atmosféra celé vernisáže byla velmi 
srdečná a návštěvníci odcházeli s krásným 

zážitkem, i  když tentokrát výstava neby-
la prodejní, protože ve stejném formátu 

bude představena v  nejbližší době veřej-
nosti ještě na několika dalších místech.

Beseda s režisérem 
Nikdo z nás nečekal, že kvůli zdravotním problémům a covi-

du se uskuteční Besedy s režisérem Jiřím Šindarem až v polovině 
letošního listopadu. Záměrem bylo ukázat jeho spolupráci s vra-
covským bardem a členem činohry Národního divadla v Praze 
Josefem Somrem už před třemi lety k hercovým osmdesátým pá-
tým narozeninám. To jsme plánovali jeho osobní účast na těch-
to setkáních a v případě, že by to nebylo možné kvůli obsazení 
v divadle nebo natáčení, chtěli jsme se s ním spojit živě přímo 
z besedy. 

Osud zasáhl jinak a Beseda s režisérem (její první díl) pro-
běhla až po hercově úmrtí a  ofi ciálním rozloučením s  Josefem 
Somrem ve vracovské smuteční síni. Až nás zamrazilo, když jsme 
začínali besedu s tím, že „Jozífk a“, jak mu říkali v divadle a říkal 
mu tak i  Jiří Šindar, budeme mít mezi sebou a  jeho nádherné 
poutavé vyprávění ho zavede zpět mezi milované Vracovjáky.

Začátek besedy byl věnován předáváním ceny Th álie Josefu 
Somrovi za celoživotní herecké mistrovství přímo v sále Národní-
ho divadla v Praze. Po osobním úvodu Jiřího Šindara následovalo 
promítání jeho dokumentu Barevné tóny Hodonínska, kterému 
dal hlas Josefa Somra působivost osobního vyznání a neskutečně 
lidského prožitku a  na publikum velmi hluboce zapůsobil. Jen 
na okraj, pro velký zájem diváků budeme tento dokument znovu 
opakovat ve čtvrtém závěrečném dílu besed. Následoval snímek 

věnovaný Šaštínu, jednomu z poutních míst, která zpracoval re-
žisér Jiří Šindar v širokém cyklu pro Českou televizi a spolu s Jo-
sefem Somrem celý tento projekt hlasem doprovázel jeho spo-
lužák z JAMU a herecký kolega pan Ladislav Lakomý. Věřím, že 
pro diváky byla beseda krásným zážitkem a že si nenechají ujít 
druhý díl, který se uskuteční v  neděli 11. prosince v  15 hodin 
opět v hudebním sále Nadace Chamartín, na který vás srdečně 
zveme, buďte jako vždy našimi milými hosty.

Pavel Petržela

Kdo jezdí z Vracova směrem na Uher-
ské Hradiště, může prakticky v  přímém 
přenosu sledovat, jak se dálnice D55 
sune stále blíž k  Vracovu. Na konci září 
byla ofi ciálně zahájena stavba úseku mezi 
Moravským Pískem a  Bzencem.  Tento 
úsek, končící u benzinové stanice PapOil 
ve Bzenci-Kolonii, by měl být dostaven 
v roce 2024. Co bude dál?

Dálnice D55 má pokračovat do Bzen-
ce-Přívozu a pak podél železnice do Rohat-
ce a dále do Břeclavi.  Již v roce 2008 podalo 
Ředitelství silnic a dálnic žádost o územní 

Dálnice D55 se blíží k Vracovu a co to pro nás znamená
rozhodnutí, které je prvním krokem ke 
stavbě. Tato žádost však nebyla úplná a dal-
ších 13 let bylo Ředitelství silnic a  dálnic 
stavebním úřadem opakovaně vyzýváno, 
aby žádost doplnilo.  Nikdy k tomu nedo-
šlo a v roce 2021 Ředitelství silnic a dálnic 
samo žádost stáhlo, protože už byla neak-
tuální. Po celých třináct let se k žádosti ne-
vyjádřil žádný ekologický spolek, veškeré 
zdržení jde na vrub státu, který nedoká-
zal připravit kvalitní dokumentaci.  Mezi 
Bzencem a Rohatcem protíná dálnice D55 
biologicky velmi významné území Bzenec-

ké Doubravy, které je chráněné na evropské 
úrovni.  Obavy jsou zde zejména z velkého 
rušení hlukem a  světlem a  současný ná-
vrh předpokládá, že dálnice na několika 
místech povede uměle  navršenými tunely 
o délce cca 500 metrů, aby byl zásah do kra-
jiny co nejmenší.  Dálnice povede i přes ka-
tastrální území Vracova.  Podle současného 
návrhu by měly pod dálnicí vzniknout prů-
chody, aby byl zachován přístup do osady 
Soboňky a směrem k pískovně.

V  současné době je tedy výstavba 
dálnice mezi Bzencem a Rohatcem (zno-
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vu) na úplném začátku a  všechny obce 
v regionu musí řešit, co pro  ně znamená 
přivedení dálnice ke Bzenci.  Není těžké 
spočítat, že nejkratší cesta z  Bzence do 
Hodonína vede přes Vracov, Vacenovice 
a  Ratíškovice.  Občané těchto obcí mají 
poprávu strach, že jejich obce budou za-
hlceny dopravou.  Stejnou obavu mají i ve 
Strážnici a Petrově, protože cesta z Bzence 
do Hodonína přes Strážnici je sice delší, 
ale rychlejší.

Ministerstvo dopravy v současné době 
nemá v  plánu stavět obchvaty dotčených 
obcí – ani Strážnice, ani Petrova, ani Vra-
cova.  Prioritou je co nejrychleji připra-
vit dokumentaci, aby mohla být zaháje-
na stavba dálnice přes oblast Bzenecké 
Doubravy.  Kamionová doprava má být 
ze Bzence svedena do Veselí nad Moravou 
a dále přes Strážnici a Petrov na Hodonín.  
Město Strážnice má velké obavy z  toho, 
že kamiony nebudou dopravní značení 
dodržovat a  ze Bzence budou jezdit přes 
Bzenec-Přívoz přímo do Strážnice, kde  
neúměrně zatíží dopravu v centru.  

Bzenec usiluje o  to, aby byla dálnice 
protažena od benzinové stanice až za že-
lezniční trať a  tam za přejezdem u  fi rmy 
WMW svedena na silnici do Strážnice.  

Tím pádem by se automobily zcela vyhnu-
ly Bzenci a křižovatce u kasáren, která je 
zejména pro kamiony velmi nepříjemná. 
Toto řešení by bylo výhodné i pro Vracov, 
Vacenovice a  Ratíškovice, protože pokud 
by došlo k  prodloužení dálnice směrem 
ke Strážnici,  nebylo by už pro automobi-
ly výhodné zkracovat si cestu přes Vracov 
a další obce. Z pochopitelných důvodů se 
toto řešení ale nelíbí Strážnici, protože by 
všechna doprava projížděla přímo přes 
centrum Strážnice a silnice ze Bzence do  
Strážnice navíc nemá technické paramet-
ry, aby takový objem těžké dopravy zvlád-
la.

Jedním z řešení, jak průjezd kamionů 
omezit, by byla instalace váhy pro vážení 
za jízdy. Tyto váhy fungují podobně jako 
radary, které při překročení rychlosti vy-
fotí vozidlo, přečtou značku a  rovnou 
vystaví pokutu, jen místo rychlosti  měří 
váhu vozidla.  Tuto možnost prověřil Ji-
homoravský kraj a  vytipoval místo mezi 
Strážnicí a  Bzencem-Přívoz, kde by váha 
mohla být umístěna.  Není to ideální řeše-
ní, ale mohlo by alespoň zabránit tomu, že 
budou silnice nižších tříd ničit přetížené 
kamiony.  Pokud by se ukázalo, že si ka-
miony zkracují cestu skrz Vracov a Vace-

novice, bylo by možné umístit váhu i  na 
silnici mezi Vacenovicemi  a Vracovem.

Podle analýzy, kterou si nechalo Ře-
ditelství silnic a  dálnic zpracovat, by po 
otevření dálnice D55 od Starého Města 
do Bzence mělo dojít ke zvýšení objemu 
dopravy ve Strážnici a Petrově.  Ve Vraco-
vě, Vacenovicích a Ratíškovicích ale nikoli 
nebo jenom minimálně.

Žádná z  možností, které se nabízejí, 
není výhodná pro všechny.  Ministerstvo 
dopravy nechce stavět obchvaty obcí, 
protože se jedná o výdaje v  řádu miliard 
korun a  po dostavení dálnice se stanou 
zbytečnými.  Jihomoravský kraj nechce, 
aby kamiony ničily silnice nižších tříd, 
které kraj spravuje.  Občané dotčených 
obcí nechtějí, aby je zvýšená doprava další 
roky obtěžovala a  ohrožovala.  Nejideál-
nějším řešením je samozřejmě co nejrych-
leji postavit dálnici D55 skrz Bzeneckou 
Doubravou. V minulých letech několikrát 
došlo k  dohodě mezi Ředitelstvím silnic 
a dálnic a spolky, takže ačkoli se náklady 
na stavbu mírně zvýšily,  stavba probíhala 
bezproblémově a  podařilo se ji dokončit 
bez zdržení.  Doufejme, že k dohodě dojde 
i v tomto případě.

Mgr. Zbyněk Janoška Ph.D.

SOUBOR  MARÝNKA  VRACOV 
VÁS  ZVE  NA  VÁNOČNÍ  KONCERT  S  NÁZVEM

Už je milá blízko Vánoc

V NEDĚLI 18. PROSINCE V 15.00 

KOSTEL SV. VAVŘINCE   VRACOV

MUZIKA, OBA SBORY A SÓLISTÉ 

PŘEDVEDOU CHORÁLY, PASTORELY
A KOLEDNÍ ZPĚVY

Prim Jarek Vlasák, řídí P. Petržela
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Sbor Harmonie a chrámový sbor ve Vracově 
Vás srdečně zvou na koncert

VÁNOČNÍ SKLADBY VÁNOČNÍ SKLADBY 
ZDEŇKY ČONKOVÉZDEŇKY ČONKOVÉ

u příležitosti odehraných 50 let na varhany),
který se bude konat

v neděli 8. 1. 2023 ve 14.00 hodin 
v kostele sv.Vavřince ve Vracově

Účinkují :
Zdeňka Čonková - varhany
Filip Prechtl - housle, Jana Somrová - housle, Adam Zanca - kontrabas

Zpěv : Miroslava Glacová, Helena Goliášová, Zdeňka Goliášová,
Pavel Hanák, Jiří Houdek, Marie Houdková, Františka Lopraisová,
Aleš Mopils, Lenka Pešková, Františka Presová, Lenka Procházková,
Jana Somrová, Jarmila Spáčilová, Vlasta Štefánková, Růžena Vávrová,
Antonín Vašina.

Slovem provází: Zdeňka Goliášová
Ozvučení: Jakub Říha 
Vstupné dobrovolné
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ZE SPORTU ZE SPORTU 

Z NÁRODNÍ HÁZENÉ
Oddíl národní házené má v současnosti 89 členů, z toho je 67 

mládeže do 18 let. O mládež se stará sedm trenérů. V mládež-
nických kategoriích hraje soutěže šest družstev: mladší a  starší 
přípravka, mladší žačky a žáci, starší žačky a dorostenky

I v sezoně 2022/2023 hrají naše ženy 1. ligu národní házené. 
V kvalifi kační skupině C+D skončila děvčata na 2. místě a probo-
jovala do skupiny o titul (postupovala tři družstva). Nástavbová 
část se rozehrála dvěma zápasy ještě na podzim. Dalších 12 zápa-
sů je čeká v jarní části. Ve skupině D se odehrály zápasy s každým 
soupeřem 2x (doma a venku) a další čtyři zápasy se soupeři ve 
skupině C (s každým pouze jednou).

Tabulka skupin C a D:
1. Sokol Dobruška 10 9-0-1 260:167   93 18b.
2. TJ Sokol Vracov 10 8-0-2 193:166   27 16b.
3. HK Hlinsko v Čechách    10 6-1-3 234:227     7 13b.
4. Sokol Krčín 10 5-1-4 195:171    24 11b.
5. TJ Stará Ves n. Ond. 10 4-0-6 172:198   -26 8b.
6. TJ Chropyně 10 3-1-6 216:230   -14 7b.
7. SK Studénka 10 2-1-7 148:190   -42 5b.
8. TJ Pustějov 10 1-0-9 129:198   -69 2b.

Nevýhodné rozlosování nám přidělilo první čtyři zápasy na hři-
štích soupeřů. Jediná prohra po čtyřech kolech jen s  loňským 
mistrem Dobruškou (tam se jelo pouze s osmi hráčkami) a tím 
6 bodů ze zápasů venku bylo dobrým začátkem:
TJ Stará Ves nad Ondřejnicí – TJ Sokol Vracov    14:21 (6:11)
TJ Pustějov – TJ Sokol Vracov    13:19  (7:8)
Sokol Dobruška – TJ Sokol Vracov    24:14  (12:7)
TJ Studénka – TJ Sokol Vracov     11:14  (4:8)

Domácí tvrz sice nevyloupilo žádné družstvo, ale zápasy  neby-
ly jednoduché. Potěšila hlavně výhra o branku nad Dobruškou 
(Mistr ČR 2021/2022):
TJ Sokol Vracov – TJ Chropyně    25:22  (12:10)
TJ Sokol Vracov – Sokol Krčín     18:15  (18:10)
TJ Sokol Vracov – TJ Stará Ves    25:16  (11:8)
TJ Sokol Vracov – TJ Pustějov     18:9  (9:6)
TJ Sokol Vracov – Sokol Dobruška   24:23 (11:13)

Před posledním zápasem už bylo jasné, že postupujeme:
HK Hlinsko – TJ Sokol Vracov       19:15 (10:7)

Nástavbová část, ve které se rozhodne o mistru ČR (ostatní zápa-
sy na jaře – první 2. 4. 2023):
Sokol Dobruška – TJ Sokol Vracov   29:16 (16:6)
TJ Sokol Vracov – Sokol Ejpovice   24:15 (14:8)

Tabulka skupiny o titul:
1. Sokol Tymákov 2     2-0-0 39:32 7 4b.
2. HK Hlinsko v Čechách   2     2-0-0 54:51 3 4b.
3. TJ Přeštice 2     1-1-0 49:42 7 3b.
4. Sokol Dobruška 2     1-0-1 56:45 11 2b.
5. TJ Sokol Vracov 2     1-0-1 40:44 -4 2b.
6. TJ Sokol Bakov nad J.    2     0-1-1 42:45 -3 1b.
7. TJ Sokol Ejpovice 2     0-0-2 39:49 -10 0b.
8. Sokol Blovice 2     0-0-2 32:43 -11 0b

Program zápasů ligy a halové akce ve Vracově:
sobota 17. prosince 2023   
- Základní kolo Zimní ligy dorostenek (sportovní hala Vracov)              
neděle 29. ledna 2023     
- ČF Zimní ligy dorostenek (sportovní hala Vracov)
sobota 25. února 2023     
- ČF Českého poháru žen (sportovní hala Vracov)
neděle 2. dubna 2023      
- liga ženy 10:45:   TJ Sokol Vracov – Sokol Blovice
pátek 7. dubna 2023        
- liga ženy 10:45:   TJ Sokol Vracov – HK Hlinsko v Č.
neděle 16. dubna 2023    
- liga ženy 10:45:   TJ Sokol Vracov – Sokol Bakov nad Jizerou
pondělí 1. května 2023     
- liga ženy 10:45    TJ Sokol Vracov – Sokol Dobruška
sobota 10. června 2023    
- liga ženy 14:00    TJ Sokol Vracov – Sokol Tymákov
neděle 11. června 2023    
- liga ženy 10:30    TJ Sokol Vracov – TJ Přeštice

Na venkovním hřišti hrají své zápasy i  ostatní družstva – 
přesné termíny sledujte na našich webových stránkách www.ha-
zenavracov.cz 

Jak dopadly v  podzimní části Jihomoravského oblastního 
přeboru naše družstva:

Kádr dorostenek se od zisku stříbrných medailí na Mistrov-
ství ČR v  červnu 2022 změnil. Do žen už i  věkově přešla celá 
obrana, zůstal jen útok a brankářka. Některé hráčky při přecho-
du do dorostu ukončily činnost, a tak doplnění staršími žačkami 
bylo nutné. I tak zůstalo družstvo po podzimu v oblastním pře-
boru na čele tabulky bez prohry.

Tabulka dorostenek:
1. TJ Sokol Vracov 4 4-0-0 100:51 49 8b.
2. TJ Jiskra Humpolec   4 3-0-1 99:48 51 6b.
3. Draken Brno 4 1-1-2 67:75 -8 3b.
4. TJ Olbramovice 4 1-1-2 61:77 -16 3b.
5. SK Autonot Jihlava   4 0-0-4 25:101 -76 0b.

 
I u družstva na MČR bronzových starší žaček jsou velké změ-

ny. Odešly opory z útoku a gólmanka, a tak je největší problém  
u brankářek, kde nám chytá mladší žačka. Z posledního náboru 
družstvo doplnily nové hráčky, které si házenou teprve osahávají. 
Umístění odpovídá možnostem družstva.
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Družstvo žen 2. 10 .2022 po zápase se Starou Vsí: horní řada 
zleva Amálie Varmužová (42), Barbora Slavíková, Kateřina Sla-
víková, Pavlína Netopilová, Veronika Somrová, Klára Jandásková 
(15), Aneta Varmužová, trenér Libor Bulička, dole Adéla Chlus-
tinová (28), Adéla Dobešová (6), Aneta Lopraisová, Andrea Po-
lanská, Alžběta Fridrichová, Natálie Polanská (69), chybí Marcela 
Hurtíková (25), Renata Chlustinová (1)

1. TJ Jiskra Humpolec „A“ 6 6-0-0 102:20 82 12b.
2. TJ Sokol Vracov 6 4-1-1 117:79 38 9b.
3. TJ Olbramovice „A“ 6 3-2-1 93:82 11 8b.
4. Draken Brno 6 3-1-2 76:46 30 7b
5. TJ Miroslav 6 2-0-4 66:84 -18 4b.
6. SK Autonot Jihlava 6 0-1-5 57:114 -57 1b.
7. TJ Sokol Ostopovice 6 0-1-5 46:132 -86 1b.

Mladší žákyně doplácí na slabé nábory z poslední let, a  tak 
celou minulou sezonu hrála vesměs přípravka. Letošním nábo-
rem se povedlo družstvo doplnit, ale nováčkům ještě chybí herní 
návyky. 

 
Tabulka mladších žaček:
1. Draken Brno 5 5-0-0 85:8 77 10b.
2. TJ Miroslav 5 4-0-1 66:26 40 8b.
3. TJ Sokol Ostopovice 5 3-0-2 36:34 2 6b.
4. TJ Sokol Vracov 5 2-0-3 39:53 -14 4b.
5. TJ Olbramovice      5 1-0-4  24:56 -32 2b.
6. TJ Jiskra Humpolec 5 0-0-5 14:87 -73 0b. 

V družstvu mladších žáků máme devět kluků. Často jsou ne-
kompletní, a tak je doplňují děvčata s přípravky. Chybějící zápas 
se bude dohrávat na jaře

Tabulka mladších žáků:
1 Draken Brno 4 4-0-0 92:31 61 8b.
2. TJ Jiskra Humpolec 5 4-0-1 94:53 41 8b.
3. TJ Sokol Vracov            4 2-0-2 53:65 -12 4b.
4 SK Autonot Jihlava 5 2-0-3 54:102 -48 4b.
5. 1. NH Brno 3 1-0-2 42:39 3 2b.
6 TJ Sokol Ostopovice     5 0-0-5 58:103 -45 0b. Družstvo starších žaček s Jihlavou 25. 9. 2022: horní řada zleva 

trenérka Alžběta Fridrichová, Barbora Tužilová, Helena Kozum-
plíková (46), Nikola Letovská, Natálie Zancová (57), Libor Bulič-
ka, Carla Nejezchlebová, Sofi e Gančařová (3), Jasmína Novotná, 
Radana Břečková (11), Adele Drugová (4)

Družstvo mladších žaček v Olbramovicích 22. 10. 2022: horní 
řada zleva: horní řada zleva Gabriela Grufíková, Helena Kotás-
ková, Klára Vobrubová (9), Barbora Drlíková, Rozálie Jarůško-
vá, Nikola Andrešičová, Barbora Goliášová, dole Sofi e Petříková, 
Krystyna Dolenko, Liliana Chlustinová (5), Lucie Holešínská (3), 
Karolína Půčková, Stella Goliášová, Veronika Kundratová

Družstvo mladších žáků 29. 9. 2022 s  Jihlavou – horní řada 
zleva Lucie Holešínská, Adam Druga (23), Liliana Chlustinová (2), 
Radim Loprais, dole Dominik Letovský, Patrik Loprais, Tobias Po-
štola, Jan Kunický (10), Matěj Iš (11), 

Tabulka starších žaček:
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FC VRACOV
FC Vracov - Podzimní část fotbalové sezony 2022/23  naše 

družstva ukončila velmi  dobrými umístěními v tabulkách sou-
těží.

Milí fotbaloví fandové a příznivci sportu, blíží se nám konec 
roku 2022 a je na čase se trochu poohlédnout za uplynulými mě-
síci našich nejmenších fotbalových nadějí a  talentů v mini pří-
pravce a  mladší přípravce (ročníky 2014 a  mladší) sdruženého 
týmu FC Vracov a  TJ Slovan Bzenec. Tréninky mini přípravky 
a mladší přípravky probíhaly společně jak na fotbalovém hřišti, 
tak i  v  současné době v  hale ve Vracově a  ve Bzenci. Byť pod-
zim a zima je období, kdy děti trápí různá nachlazení či nemoci,  
účast na trénincích byla vždy hojná. Po letních prázdninách se 
tréninku kategorie mini přípravky a mladší přípravky zúčastni-
lo více jak 50 dětí (chlapci a děvčata). Dětem se v této kategorii 
věnuje celkem 6 trenérů, kteří se snaží dětem věnovat svůj volný 
čas. Snahou trenérů je zejména v  dnešní době počítačů ukázat 
dětem, že nikoliv ve virtuálním světě internetu, ale v reálném svě-
tě při sportu a venku na čerstvém vzduchu najdou své kamarády 
a zažijí spoustu zábavy. Pokud by se měla uplynulá podzimní se-
zóna objektivně zhodnotit, tak dle mého názoru dopadla velmi 
dobře jak po stránce počtu dětí, které docházejí na tréninky, tak 
i po stránce výsledkové.  

Mini přípravka v  rámci tréninku odehrála několik přátel-
ských utkání, v nichž se zapojily i děti, které s fotbalem začínají. 

Vzhledem k velkému množství dětí byly na podzimní sezónu 
přihlášeny dva týmy mladší přípravky. 

Mladší přípravka A  byla přihlášena do okresní soutěže 
STŘED, odehrála celkem 12 mistrovských utkání. V 11 utkáních 
své soupeře porazila a v jednom utkání prohrála. Celkem mladší 
přípravka A nastřílela  soupeřům 227 branek a obdržela 51 bra-
nek. 

Mladší přípravka B byla přihlášena do okresní soutěže ZÁ-
KLAD,  odehrála celkem 13 mistrovských utkání, v osmi utká-
ních pak své soupeře porazila a  pět utkání prohrála. Celkem 
mladší přípravka B nastřílela soupeřům 114 branek a  obdržela 
91 branek.

Z  hlediska dosažených výsledků podzimní části sezóny lze 
tuto hodnotit velmi kladně, byť výsledky samotné v této kategorii 
nejsou až tak důležité. Daleko důležitějším faktorem je, zda děti 
fotbal a sport všeobecně baví a mají z něj radost. Za nás trenéry 
se domnívám a přikláním se k názoru, že všechny děti, které se 
do tréninků a zápasů zapojily, mají chuť sportovat a mají snahu 
na sobě pracovat a zdokonalovat se. 

 V rámci podzimní sezóny byl tým mladší přípravky A po-
zván i na mini turnaj na umělé trávě v Kyjově, kde sehrál celkem 
tři zápasy se soupeři z Kyjova, Zlína a ze slovenského Kalinkova. 
Ve všech těchto zápasech naši kluci zvítězili. Dále jsme obdrželi 
pozvání k halovému turnaji v družebním městě Vracova ve slo-
venském Močenku. Turnaj je nazván symbolicky „Z malých ko-
pačiek do veľkých.“ Tento turnaj se odehraje ve sportovní hale 
v Močenku dne 26. 11. 2022. Začíná tedy až po uzávěrce příspěv-
ků do zpravodaje. Již tradičně byl tým mladší přípravky přihlášen 
do halové ligy pořádané okresem Hodonín. V letošním roce jsme 
přihlásili oba týmy, tedy tým A i B, protože dětí je opravdu hod-
ně. Tak držme klukům jak při zápasech na Slovensku, tak v ha-
lové lize palce.

Závěrem mi ještě dovolte, abych poděkoval rodičům, trené-
rům, fanouškům a městu Bzenec i Vracov za podporu našich nej-
menších fotbalových talentů. Velké díky pak patří zejména těm, 
kteří pro nás celou sezónu upravovali hřiště jak ve Vracově, tak 
i ve Bzenci. Troufám si říci, že kvalita hřiště na obou stadionech 
byla na lepší úrovni než u mnohých ligových týmů.

Za tým trenérů mladší přípravky se s Vámi v tomto roce 2022 
loučíme a přejeme všem hodně štěstí, zdraví a sportovních úspě-
chů v roce 2023. Sportu zdar. 

Za mladší přípravku trenéři: Ladislav Moudrý, Jiří Dolan, 
Petr Mezihorák, Martin Londin, Petr Kratochvíl, Lukáš Londin.

Starší přípravka – Bzenec/Vracov 
Podzimní sezónu 2022 jsme absolvovali skupinu střed 

A v okresním přeboru. Odešli nám kluci ročníku 2011 do žáků 
a přišli k nám do týmu noví hráči z mladší přípravky, kde to bylo 
znát i  na výkonech v  zápasech. Trénovali jsme dvakrát týdně, 
v pondělí a ve čtvrtek, jeden týden ve Vracově a další ve Bzen-
ci. Do naší skupiny bylo přihlášeno 13 týmů,  po odehraných 11 
zápasech jsme prozatím na 3. místě v tabulce. V listopadu jsme 
začali trénovat v hale, kde v pondělí trénujeme v  sokolovně ve 
Vracově a ve čtvrtek ve Bzenci ve škole. V prosinci nám začíná 
OHL v Lužicích a věřím, že se klukům bude dařit stejně jako na 
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trávníku. Kluky musím moc pochválit za snahu. Našimi nejlep-
šími střelci jsou Kryštof Šafář, Michala Drozdy, Jaroslav Lunga 
a Matyáš Šafář.

Hráči ročníku 2013- Ondřej Flóra, Karel Vlach, Tomáš No-
vák, ročník 2012- Lukáš Tomek, Matthias Schneider, Marek Pres, 
Jaroslav Lunga, Kryštof Šafář, Matyáš Šafář, Daniel Anaňjev, Mi-
chal Drozdy, Vojtěch Brief. 

 Trenéři starší přípravky – Jaroslav Lunga, Pavel Merkl St.

Mladší žáci
Na soutěžní ročník 2022/23 se sdružený tým hráčů TJ Slovan 

Bzenec a FC Vracov připravoval na týdenním soustředění v re-
kreačním středisku Vápenky společně se staršími žáky.

Další příprava už byla jen tréninková. Mladší žáci trénují tři-
krát týdně střídavě na stadionu TJ Slovan Bzenec a FC Vracov.

Do soutěžního ročníku 1. B třídy krajské soutěže jsme vstou-
pili s hráči ročníku 2010 doplněnými ročníkem 2011.

Kluci r. 2011 se rychle vyrovnali s přechodem ze starší pří-
pravky a zapracovali se do týmu mladších žáků.

Po prvních kolech, kdy došlo k úbytku hráčů starších žáků, 
museli někteří hráči mladších žáků nastupovat i za starší, a tak 
odehráli dva zápasy po sobě.

V 1. B třídě krajské soutěže mladších žáků – podzimní část, 
jsme odehráli 13 zápasů, z toho devět výher, dvě remízy, dvě pro-
hry se ziskem 29 bodů a skóre 53:10. Po podzimní části jsme na-
konec obsadili 4. místo v našlapané tabulce.

Postupně jsme odehráli tyto zápasy:                                
Bzenec/Vracov x Sk Krumvíř     3 x 3
Bzenec/Vracov x Křenovice/Újezd u Brna    6 x 1
SK Šlapanice x Bzenec/Vracov      0 x 6
TJ Tatran Starý Lískovec x Bzenec/Vracov     1 x 5
FKM Podluží x Bzenec/Vracov       0 x 6
Bzenec/Vracov x RAFK       5 x 1
FC Hustopeče x Bzenec/Vracov     0 x 0
Bzenec/ Vracov x TJ Sokol Lanžhot       4 x 0
Tatran Kohoutovice x Bzenec/Vracov     0 x 9
Bzenec/Vracov x Velké Pavlovice/Rakvice     7 x 0
TJ Sokol Dambořice x Bzenec/Vracov      2 x 1

Dále malá statistika:
1. místo v celé soutěži střelců s 28 góly Jonáš Paták, 8. - 13. 

místo v celé soutěži střelců s 10 góly Jakub Zábranský

Dále střelci: 6 gólů Samuel Frelich, 3 góly Michal Drozdy, 2 
góly Tomáš Chovanec a Mark Tovpeniuk a 1 gól Arťom Anaňjev 
a Michal Dobeček

Brankáři :Tomáš Hrabec odchytal 7 zápasů, inkasoval 5 bra-
nek a vychytal 4x po sobě nulu. Jáchym Baťka odchytal 6 zápasů, 
inkasoval 5 branek a vychytal 3x nulu, také chytal za starší žáky.

Sestava mladších žáků:
Brankáři: Tomáš Hrabec a Jáchym Baťka
Hráči: Jonáš Paták, Robin Poláček, Arťom Anaňjev, Dominik 

Eliáš, Jan Dvořan, Tomáš Chovanec, Jakub Zábranský, Samuel 
Frelich, Michal Dobešek, Mark Tovpeniuk, Tomáš Pechal, Ond-
řej Běhula a také nastupoval Michal Drozdy

Realizační tým: trenér Olda Bábík, trenér a vedoucí týmu Ro-
man Hrabec, trenér brankářů Martin Bábík

Za realizační tým mladších žáků Roman Hrabec
 

Hodnocení podzimní části 2022  Krajské soutěže 
I. třídy starších žáků skupiny B spojeného týmu TJ 
Slovan Bzenec/FC Vracov

Přípravu na podzimní část sezóny jsme společně s  mladšími 
žáky zahájili na začátku srpna v rekreačním středisku Vápenky. Zde 
jsme strávili šest dní, které byly vyplněny dvoufázovými  tréninky 
a dalšími volnočasovými aktivitami jako koupání v bazénu, spole-
čenskými, vědomostními hrami a  především fanděním našim tý-
mům v turnajových utkáních.  Zpestřením byl přátelský zápas s FK 
Kordárna Velká nad Veličkou a také tradiční výšlap na Javořinu.

Sezónu jsme zahájili domácím zápasem s SK Krumvíř a do se-
zóny jsme vstoupili vítězně 2:1. Stejným bodovým ziskem, třemi 
body za vítězství, skončily i další dva zápasy, kdy jsme na domácí 
půdě porazili tým Křenovice/Újezd u Brna 4:2. Venkovní utkání 
na hřišti Šlapanic jsme vyhráli rozdílem třídy 0:8. Ve čtvrtém zápa-
se jsme jeli na hřiště TJ Tatran Starý Lískovec. Utkání jsme začali 
aktivně, ale bohužel naše herní převaha ze začátku zápasu nepři-
nesla změnu ukazatele skóre. Co se ale naopak stalo, bylo zranění 
našeho klíčového stopera Jakuba Lopraise. Ten si ze zápasu odvezl 
zlomeninu klíční kosti a také vyřazení minimálně do konce pod-
zimní části sezóny. Bohužel tento zápas pro nás znamenal první 
porážku 2:1 a také ukázal slabinu týmu - velmi úzký kádr.

Trenérskou snahou v  každém tréninku a  zápase je podpo-
rovat kluky v rychlé kombinační hře s kvalitní rozehrávkou od 
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brankaře doplněnou o  poctivý a  trpělivý přístup každého hrá-
če, který vede ke kvalitnímu hernímu projevu v každém utkání. 
Hodně se potýkáme se zraněními, a to se projevuje v kvalitě her-
ního projevu ve vypjatých zápasech prohrou. Proto si musíme 
vypomáhat  hráči nižší kategorie ročníku 2010. V případě opti-
málního sestavení kádru a zvolení správné taktiky jsme dokázali 
držet krok i s těmi nejlepšími týmy soutěže. V konečném účtová-
ní v podzimní části sezóny jsme na 6. místě  s 20 body na kontě za 
6 vítězství, 2 remízy a 5 proher s celkovým skóre 34: 35. 

Jak jsem se již zmínil, za tým starších žáků v podzimní části 
Krajské soutěže pravidelně  nastupovali  do zápasů čtyři hráči ka-
tegorie mladších žáků ročníku 2010 Jan Dvořan, Jakub Zábranský, 
Arťom Anaňjev  a v neposlední řadě  Jonáš Paták, autor 3 golů. 
S výše jmenovanými je velkým příslibem do budoucna fotbalové-
ho týmu Bzenec /Vracov, za což jim patří velké uznání a díky. 

Jako perličku na závěr bych chtěl napsat, že kluci hrající za 
sdružený tým fi gurují i  velmi vysoko v  individuálních statisti-
kách, a  to Tomáš Fridrich s  15 góly je druhý v  tabulce střelců 
u starších žáků a Jonáš Paták s 28 zásahy si přivlastnil post nej-
vyšší u své věkové kategorii.

Za celý podzim bych chtěl týmu poděkovat a  popřát hodně 
zdraví do zimní přípravy, ve které se budeme v tréninkovém pro-
cesu zaměřovat především na  fyzickou kondici a silový rozvoj hrá-
čů, abychom v jarní části byli silnějším a připravenějším týmem,  
který bude bojovat o přední  místa tabulky Krajské soutěže.

Soupiska starších žáků: Baťka Jáchym (2010), Poula Šimon 
(2010), Dominik Belha, Sigmund Jakub, Fridrich Tomáš 15 gólů, 
Gasnárek Štěpán 3 góly, Juřík Adam 4 góly, Klimek Vojtěch 1 gól, 
Kudlík Tadeáš, Loprais Jakub, Motáň Jonáš 2 góly, Prokeš David 
6 gólů, Fridrich Filip, Kudláč Ondřej, Vidurek Jiří, Paták Jonáš 3 
góly, Dvořan Jan, Zábranský Jakub, Anaňjev Arťom – poslední 
čtyři hráči ročníku 2010.

Za TJ Slovan Bzenec/FC Vracov trenéři David Prokeš, Jiří Ša-
fář, Leoš Fridrich

Fotka týmu:
Horní řada zleva:  David Prokeš (trenér), David Prokeš, Jakub 

Loprais, Ondřej Kudláč, Filip Fridrich, Tadeáš Kudlík, Štěpán 
Gasnárek, Vojtěch Klimek, Jiří Šafář (trenér)

Dolní řada zleva : Jakub Sigmund, Tomáš Fridrich, Jáchym 
Baťka, Jonáš Motáň, Adam Juřík

Na fotce chybí : Jonáš Paták, Jan Dvořan, Jakub Zábranský, 
Arťom Anaňjev 

FOTO: STARŠÍ ŽÁCI

Muži - hrající  okresní  III. třídu skupiny A   skončili na 1. 
místě s náskokem 2 bodů na druhé Žádovice.

Již několik let se pokoušíme  o postup do okresního přebo-
ru. V jarní části soutěže jsme však vždy měli několik výpadků 
a zbytečných ztrát bodů a končili jsme na druhých nepostupo-
vých místech.

Letošní sezonu jsme začali sice dobře,  sérii šesti výher a su-
verénní vedení v soutěži však ukončila domácí porážka po ne-
výrazném výkonu od Nesytu Hodonín 0:1.

V dalším kole po velmi slabém výkonu bezbranková remí-
za v Lužicích. Po hodovém volnu nám náladu spravilo  vítěz-
ství 3:1 ve Vřesovicích , ale prohra na domácí půdě se „starými 
pány“ z Moravan 1:2 tomu dala opět korunu. Ještě že to bylo 
poslední utkání.

Uvidíme, jak se hráči vedení trenérem Ivo Gasparem  pří-
praví na nadcházející jarní část sezony,  a  zda se opět pokusí 
o  kýžený postup do okresního přeboru. Hodně bude záležet, 
jaký zvolí přístup k zimní přípravě, která začne v lednu,  během 
února a  března odehrají několik přátelských utkání. Začátek 
mistrovské sezony je naplánován na první týden v dubnu.

Dorostenci 
hrající krajskou soutěž podávají stabilně dobré výkony. Do-

posud nepoznali hořkost porážky. Jsou na dobré cestě k postu-
pu do krajského přeboru.

Sdružený tým Bzence a Vracova  vede známý a náročný  tre-
nér Josef Foltýn, kterému asistuje David Píštěk st . 

Během sezony hoši trénovali 3x týdně, střídavě ve Bzen-
ci i  ve Vracově. Je vidět, že mají výbornou fyzickou kondici. 
Ta právě rozhodovala několik utkání, ve kterých nám soupeři 
v první půli dělali problémy, ale ve druhé již fyzicky odpadli.

I v této mládežnické soutěži jsou však velké rozdíly v kva-
litě družstev zapříčiněné i věkovým složením. Slabším týmům 
jsme nadělovali 7 - 10 branek.  Největšího rivala Lednici jsme 
doma porazili 3:1 a v nejtěžším utkání v Mutěnicích, ve kterém 
se nám nedařilo, jsme remízovali 1:1. Po vedení 1:0 v  úvodu 
jsme neproměnili pokutový kop. Ve druhém poločase domácí 
vyrovnali a v poslední minutě zápasu Petr Talanda zneškodnil  
domácím pokutový kop.
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Kádr dorostu je široký, a tak trenér v zápasech dává možnost 
střídání maximálního počtu hráčů. V nominaci na utkání  samo-
zřejmě přihlíží i k tréninkové docházce. 

Všechna utkání dorostenců jsou nahrávána na video a hoši je 
pak mají k dispozici i s podrobným rozborem a vyhodnocením 
od trenéra.

Nyní po sezoně mají hoši tréninky ve sportovních halách ve 
Vracově a na Přívoze. Po krátké vánoční přestávce začne v lednu 
náročná zimní příprava se soustředěním a  přátelskými zápasy. 
Hochům tedy přejeme především dobré zdraví  bez zranění a aby 
se jim postup na jaře podařil.

Dobrými výkony i  umístěním se  prezentují také družstva 
mladších a starších žáků v krajské soutěži a tři družstva přípravek 
v okresních soutěžích. 

Nábor mládeže: Fotbalový klub FC Vracov zve do svých řad 
děti do přípravek a žáků od 4 do 11 let. Přijďte si s námi zaspor-
tovat nyní ve sportovních halách ve Vracově i Bzenci.  info - Petr 
Mezihorák tel. 731 588 378   mail: petrmezihorak@seznam.cz

Tabulka celková  muži  III.třída  skupina  A  podzim 2022
kolo.    Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 VRACOV 10 7 1 2 25:11 22
2 Žádovice 10 6 2 2 22:15 20
3 NESYT Hodonín 10 6 1 3 20:14 19
4 Lužice 10 4 6 0 26:13 18
5 Milotice B 10 5 2 3 30:23 17
6 Vřesovice 10 5 1 4 34:24 16
7 Moravany 10 4 4 2 29:21 16
8 Vlkoš B 10 3 1 6 20:26 10
9 Kostelec 10 3 1 6 14:22 10
10 Mikulčice 10 1 1 8 9:34 4
11 Žeravice 10 1 0 9 18:44 3

 

Tabulka celková  dorost  I. třída  skupina C  podzim 2022
Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Bzenec/Vracov 12 11 1 0 75:9 34
2 TJ Moravan Lednice 12 10 1 1 59:13 31
3 Dubňany/Mutěnice 12 8 1 3 76:13 25
4 Hroznová Lhota/Lipov 12 8 1 3 47:21 25
5 SK Krumvíř 12 8 1 3 37:29 25
6 FKM Podluží 12 5 3 4 38:19 18
7 TJ Sokol Dambořice 12 5 2 5 34:28 17
8 TJ Kordárna Velká nad Veličkou 12 4 2 6 25:38 14
9 Kobylí/Bořetice 12 4 1 7 34:43 13
10 Hovorany/Čejkovice 12 3 3 6 32:35 12
11 FC Pálava Mikulov 12 2 0 10 8:84 6
12 TJ Slavoj Rohatec 12 1 0 11 11:52 3
13 TJ Starý Poddvorov 12 1 0 11 10:102 3

Tabulky
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Rk. STARŠÍ  ŽÁCI   kr.s.  1 tř. sk. B Záp. + 0 - Skóre Body
1 FKM Podluží 13 12 1 0 42:7 37
2 Slatina/Slovan 13 9 2 2 35:12 29
3 FC Kyjov 1919 13 8 3 2 37:18 27
4 FC Hustopeče 13 7 3 3 29:12 24
5 Křenovice/Újezd u Brna 13 7 0 6 31:29 21
6 Bzenec/Vracov 13 6 2 5 34:35 20
7 SK Šlapanice 13 6 1 6 25:32 19
8 TJ Sokol Lanžhot 13 5 2 6 34:39 17
9 TJ Sokol Dambořice 13 5 0 8 26:35 15
10 TJ Tatran Starý Lískovec 13 3 3 7 12:25 12
11 Velké Pavlovice/Rakvice 13 3 3 7 14:34 12
12 TATRAN Kohoutovice 13 3 2 8 26:30 11
13 RAFK 13 3 2 8 14:27 11
14 SK Krumvíř 13 1 2 10 13:37 5

Rk.  MLADŠÍ ŽÁCI   kr.s.   1.tř sk. B Záp. + 0 - Skóre Body
1 RAFK 13 10 1 2 63:21 31
2 FC Hustopeče 13 9 3 1 66:11 30
3 Slatina/Slovan 13 10 0 3 46:9 30
4 Bzenec/Vracov 13 9 2 2 53:10 29
5 TJ Sokol Dambořice 13 9 1 3 39:14 28
6 FC Kyjov 1919 13 9 0 4 50:21 27
7 SK Šlapanice 13 7 0 6 44:31 21
8 TJ Sokol Lanžhot 13 7 0 6 38:29 21
9 FKM Podluží 13 5 1 7 32:35 16
10 Křenovice/Újezd u Brna 13 4 0 9 18:46 12
11 SK Krumvíř 13 3 1 9 25:63 10
12 Velké Pavlovice/Rakvice 13 3 0 10 8:75 9
13 TATRAN Kohoutovice 13 1 1 11 10:64 4
14 TJ Tatran Starý Lískovec 13 0 0 13 14:77 0

Mladší přípravky   OP  sk. základ            podzim 2022
Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Těmice 13 11 0 2 153:66 33
2 Čejkovice/Šardice 13 11 0 2 113:72 33
3 Kněždub 12 10 0 2 128:65 30
4 Bzenec/Vracov 13 8 0 5 114:91 24
5 Vacenovice 13 8 0 5 116:87 24
6 Lužice/Mikulčice 13 6 1 6 111:113 19
7 Dambořice 13 5 0 8 128:148 15
8 Mutěnice 12 5 0 7 89:120 15
9 Strážnice/Sudoměřice 12 4 2 6 90:79 14
10 Blatnice pod Sv. Antonínkem 13 4 1 8 136:152 13
11 Prušánky 13 4 1 8 89:138 13
12 Uhřice 13 4 1 8 72:106 13
13 Petrov 12 4 0 8 91:95 12
14 Rohatec 13 2 0 11 85:183 6
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Tabulka celková    Starší přípravka , skupina střed      podzim 2022
Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Hroznová Lhota 12 9 0 3 129:71 27
2 Bzenec/Vracov 11 8 1 2 123:56 25
3 Blatnice pod Sv. Antonínkem 12 8 1 3 98:91 25
4 Ždánice 10 8 0 2 122:45 24
5 Vacenovice 11 8 0 3 110:49 24
6 Hovorany 12 6 1 5 80:72 19
7 Vnorovy 11 6 0 5 78:76 18
8 Dolní Bojanovice 12 5 1 6 83:93 16
9 Mutěnice 11 5 0 6 89:87 15
10 Lipov 12 5 0 7 91:101 15
11 Svatobořice - Mistřín 11 2 0 9 49:97 6
12 Prušánky 11 1 0 10 42:134 3
13 FK Hodonín C 12 1 0 11 72:194 3

Tabulka celková Mladší přípravka, skupina  střed podzim 2022
Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Bzenec/Vracov 12 11 0 1 227:51 33
2 Hovorany 12 9 1 2 191:92 28
3 Kyjov C 12 7 1 4 189:89 22
4 Strážnice/Sudoměřice 11 6 1 4 147:86 19
5 KEN Veselí nad Moravou 9 4 0 5 86:138 12
6 Vnorovy 10 3 0 7 96:182 9
7 Svatobořice - Mistřín 9 2 0 7 65:185 6
8 Lipov 9 1 1 7 59:138 4
9 Hroznová Lhota 8 1 0 7 26:125 3

 
den zimní příprava sdružené družstva Bzenec/Vracov 2022/2023

čas  trener kde
pondělí 16,30 - 18,00 mladší přípravky Moudrý Ladislav  hala Vracov
pondělí 18,00 - 19,30 st.přípravky + ml. žáci Lunga Jaroslav, Bábík Olin hala Vracov
pondělí 17.30 - 19,00 starší žáci Prokeš David hala Bzenec Přívoz
úterý 18,00 - 19,30 dorost Foltýn Josef UT Strážnice
středa 17,00 - 18,30 dorost Foltýn Josef hala Vracov
středa 17,00 - 18,30 mladší přípravky Moudrý Ladislav  Bzenec tělocvična ZŠ
čtvrtek 18,30 - 20,00 starší a mladší žáci Prokeš David, Bábík Olin hala Vracov
pátek 16,00 - 17,30 starší přípravky Lunga Jaroslav Bzenec tělocvična ZŠ
pátek 17,30 - 19,00 dorost Foltýn Josef hala Bzenec Přívoz
sobota 12,00 -15,30 mladší přípravka Dolan Jiří Bzenec tělocvična ZŠ

Zimní příprava haly

Po třetí mistryní světa!
Ve dnech 8. – 11. září se v  italském městě Foligno konalo 

Mistrovství světa v karate stylu Goju-ryu. Tohoto turnaje se za 
reprezentaci České republiky zúčastnila mimo jiné i osmnáctile-
tá Magdaléna Trtíková. Poprvé nastoupila do kategorie kata ženy 
do 21 let, a přestože byla v této věkové skupině nejmladší závod-
nicí, podařilo se jí obhájit titul mistryně světa. Po úvodních dvou 
kolech, která vyhrála s přehledem 5:0, nastoupila do semifi nále 

proti zkušené Rumunce. Postup do boje o zlatou medaili nako-
nec vybojovala se skóre 3:2. V posledním kole na ni čekala další 
zástupkyně Rumunska, avšak ta na naši karatistku z Vracova ne-
stačila. Magdaléna po výhře ve fi nále s výsledkem 5:0 a čtyřech 
náročných kolech tedy vystoupila na nejvyšší stupínek a  již po 
třetí v řadě se stala mistryní světa. Předchozí tituly získala v le-
tech 2019 a 2017 – v minulém roce se mistrovství světa nekonalo 
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Československé „porsche“ opět na špici Evropy!
Škoda 130 RS patří k našim nejúspěš-

nějším závodním vozům a její fanoušci si 
dodnes připomínají časy, kdy „eresa“ ex-
celovala v rally a na evropských okruzích 
proháněla  BMW, Porsche, Volva či Toyo-
ty. Ostatně koncepce s motorem za zadní 
nápravou skutečně dala vozu přezdívku 
„české porsche“. Že nejde o žádné přehá-
nění dokázal i letos na evropském vrchař-
ském šampionátu se svojí Škodou 130 RS 
Jaroslav Mikeš. 

Seriál evropských vrchařských historiků 
tentokrát sestával z  pouhých pěti závodů. 
Vracovský jezdec a držitel dvou titulů mistra 
Evropy nedal ve své třídě šanci nikomu již 
v  úvodním podniku na legendárním Ecce 
Homo ve Šternberku. „Na bednu“ se dostal 
i v celkovém pořadí kategorie 2, do které je 
jeho vůz podle homologačních předpisů za-
řazen. Zřejmě bychom v podobném duchu 
mohli pokračovat i po zbylé závody, ale si-
tuace nepřála týmu Jarka Mikeše v  účasti 
na následujících dvou italských podnicích 
Trento Bondone a Cesana Sestriere. Přesto 
se vracovský závodník rozhodl dohnat bo-
dový náskok soupeřů, kteří měli lepší účast, 

a vyrazil na poslední dva podniky: první ve 
Slovinsku a druhý v Chorvatsku.

Obě velmi rychlé tratě poskytují za sucha 
výhodu silnějším vozům, a těmi jsou v Mi-
kešově skupině tradičně právě vozy Porsche. 
Škody 130 RS disponují nižším výkonem 
a je pro ně výhodou naopak mokrá trať. Bo-
hužel, sprchlo sice v trénincích obou závodů, 
ale do závodních jízd již všichni nastupovali 
s pneumatikami na suchý asfalt. I tak obrat-
ná škodovka, navíc řízená vyzrálým jezd-
cem, umí ukázat své výhody v technických 
pasážích, kterými se prosmýkne jako užov-
ka, mnohdy navíc s  efektním sklouznutím 
zadní nápravy, které uvádí diváky do varu. 
A právě takto získané desetiny, ale i celé vte-
řiny, přinesly své ovoce v podobě bodových 
zisků z předních umístění, kdy nechal Jarek 
Mikeš za zády celou řadu soupeřů s mno-
hem výkonnějšími vozy. 

V celkovém součtu zaostal za vítězným 
Mottim z Itálie o 17,5 bodů, přičemž Ital ab-
solvoval se svým Porsche Carrera všechny 
závody. Ty odjel kompletně i další z Čechů 
ve startovním poli Petr Strnad. Je příznačné, 
že rovněž s  vozem Škoda 130 RS. Bodový 

zisk Petra Strnada je stejný jako v  případě 
Jaroslava Mikeše, symbolicky vyšší stupínek 
však náleží právě z důvodu méně odjetých 
závodů vracovskému jezdci.

A  co plánuje novopečený 1. vícemis-
tr Evropy na příští sezonu? Delší rozhovor 
nám bohužel z  důvodu aktuální pracovní 
zaneprázdněnosti nyní poskytnout nemohl, 
mezi řádky jsme však vyčetli, že ona zane-
prázdněnost není jen o renovaci vozidel pro 
zákazníky, ale vzniká i  něco zcela nového. 
O co půjde, není jasné, s jistotou lze říct jen 
to, že tentokrát půjde o vozidlo s motorem 
vpředu a pohonem zadních kol. Nechejme 
se překvapit a držme Jarkovi Mikešovi palce 
i do další sezony.

Martin Toman      

kvůli covidové situaci. Magdaléna přispěla do celkového počtu 
34 medailí české reprezentace ještě kovem stříbrným. Ten spolu 
s kolegyněmi vybojovala v kategorii kata tým seniorky. 

Magdaléna Trtíková aktuálně již šestým rokem trénuje v od-
díle BUDO KAN Brno pod vedením Veroniky Miškové, která 
patří mezi špičku českého karate. Ovšem její základy položil před 
deseti lety v kyjovském oddíle trenér Petr Fiala a velký podíl na 
jejích úspěších má také reprezentační trenérka Miroslava Vaše-
ková, která se jí věnuje především na reprezentačních soustředě-
ních a zahraničních výjezdech. Značnou oporou jí je, jak sama 

říká, její otec. Ten ji doprovází na všech turnajích, dováží na tré-
ninky do Brna a podporuje ve všech dalších směrech. 

Magdaléna je studentkou Klvaňova gymnázia v  Kyjově, po 
osmi letech studia se tento rok stává maturantkou. Přejeme jí 
tedy mnoho úspěchů, a to nejen ve sportovní kariéře. 

Trtíkovi
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